
www.payameasalooye.irwww.payameasalooye.ir

پیــام

روزنــامـه مــردم اســتان بـوشــهــر

شنبه 18 آذرماه 1402/ 9 دسامبـر 2023 / 25 جمادی الاول 1445/سال شانزدهم/ شماره 2373 / 7000 تومان/ 8 صفحه 22

 نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه بوشهر گفت: طرح راه آهن بوشهر- 

شیراز بعد از ۲۴ سال توقف، با پیگیری های انجام شده در دولت آیت الله 

رئیسی و همچنین عنایت مقام معظم رهبری با اختصاص اعتبار ارزی آغاز 

به کار آن به شکل جدی محقق شده که انتظار می رود در ادامه نیز مسئولان 

استانی و ملی برای سرعت بخشی به این طرح راهبردی .... 

نمایشگاه ساخت داخل 
تجهیزات صنعت نفت 

در عسلویه
 افتتاح می شود 
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امام جمعه عسلویه گفت: انتظار می رود صنایع نفت، گاز و پتروشیمی برای 

تحقق مطالبات مردم شهرستان عسلویه پای کار باشند. حجت الاسلام سید 

علی هاشمی نژاد در نماز جمعه عسلویه اظهار داشت: اهل تقوا به وجود 

آخرت و عالم غیب یقین دارند، یقین دارند که مرگ پایان نظام آفرینش 

نیست و انتهای این مسیر عاقبت به خیری است و سرانجامش نیک خواهد 

بود.امام جمعه عسلویه به فرازهایی از بیانات رهبر معظم انقلاب در دیدار 

بسیجیان اشاره کرد و ادامه داد: رهبر انقلاب فرمودند  ....

 تأمین تسهیلات مورد نیاز در زمینه های مختلف از جمله بخش های 

صنعتی، کشاورزی، صنایع دستی، گردشگری و… می تواند نقش مهمی 

در توسعه تولید و افزایش میزان اشتغال داشته باشد. مدت ها است که 

بانک ها تسهیلات خود را به صورت حداقلی ارائه می کنند و بسیاری از 

متقاضیان دریافت تسهیلات در صف های طولانی دریافت تسهیلات گیر 

کرده اند. یکی از مصوبات سفر رئیس جمهور به استان بوشهر ....

                                 آگهی تجدید مناقصه عمومی
       با توجه به اینكه شهرداری بندر بوشهر در نظر دارد تکمیل ساحل سازی پارک مروارید ذیل را  به پیمانكاران واجدصلاحیت و دارای شرایط مربوطه از سازمان های ذیربط 

را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(  واگذار نماید، لذا از كلیه پیمانكاران واجد صلاحیت  كه دارای گواهینامه صلاحیت در رشته مربوطه و یا مجوزات و 

شرایط اعلام شده هستند دعوت می گردد مطابق جدول زمانبندی ذیل به سامانه مذکور به آدرس www.setadiran.ir  مراجعه و نسبت به دریافت اسناد و مدارک  

اقدام نمائید. لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ،مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه 

محقق سازند. 
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موضوع
برآورد اولیه از 
فهرست بهای

 پایه 1402  )ریال(
مدت قراردادشماره فراخوان

آخرین مهلت  

خرید اسناد

آخرین مهلت  

تحویل پاكات

تاریخ 

بازگشایی 

پاكتها

حداقل رتبه 

مورد نیاز

مبلغ تضمین 
شركت در مناقصه 

) ریال (

تکمیل ساحل سازی 

پارک مروارید
10/000/000/000رتبه 5 ابنیه91402/09/191402/10/031402/10/04 ماه186/278/038/4872002005701000073

توضیحات : 

1- محل وآخرین مهلت تحویل اسناد: کلیه پاکات می بایست در مهلت مقرر به شرح جدول فوق  در سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( بارگذاری گردد . ضمناً اصل پاکت الف )تضمین شرکت در مناقصه( 

در مهلت مقرر به اداره امور قراردادهای شهرداری مرکزی تحویل و رسید دریافت نمایید. 

2-  پاكتهای  مناقصه در ساعت 10/ ده صبح مورخ درج شده در جدول گشوده می شود.

3- تضمین شركت در  مناقصه می بایست به صورت ضمانت نامه بانكی یا ضمانت نامه صادر شده از مؤسسات غیر بانكی تحت نظارت بانك مركزی جمهوری اسلامی یا اوراق مشاركت یا واریز وجه 

نقد به حساب  سپرده شماره 1000181356907 پست بانک ارائه گردد. 

4- ضمناً متن آگهی در شبكه اطلاع رسانی شهرداری بوشهر به آدرس: www.Bushehr.ir درج گردیده است. سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است.

5- هزینه درج آگهی در دو نوبت به عهده برنده مناقصه می باشد.

6- مدت اعتبار پیشنهادها  3/سه ماه از تاریخ افتتاح پیشنهاد می باشد.

7- شهرداری در رد یك یا تمام پیشنهادها مختار است در این صورت سپرده ها مسترد خواهد شد.

8- محل دریافت و تحویل اسناد سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( و محل گشایش پیشنهاد ها سالن جلسات واقع در طبقه چهارم ساختمان مرکزی شهرداری بندر بوشهر می باشد . 

9- اطلاعات دستگاه مناقصه گذار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف: آدرس : بوشهر – میدان شهرداری – شهرداری مرکزی – طبقه دوم – اداره امور پیمان 

تلفن: 07733340571

10- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 41934-021   دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری بندر بوشهر

مدیرعامل پتروشیمی جم :

واحدهای عملیاتی مجتمع پتروشیمی جم در مدار تولید قرار گرفت

تولیدکنندگان بوشهری 
در انتظار تسهیلات

 نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه بوشهر :

روند دسترسی بوشهر به شبکه ریلی کشور 
نیازمند شتاب بخشی است

امام جمعه عسلویه :

 انتظار می رود صنایع نفت، گاز 
و پتروشیمی برای تحقق مطالبات مردم 

شهرستان عسلویه پای کار باشند

پاد جم در مسیر پیشرفت

 نجفی ناجی پاد 
جم شد

استاندار بوشهر:

 صنایع کالاهای 

مورد نیاز خود را از 

تولیدکنندگان بومی 

خرید کنند

مدیرعامل خانه مطبوعات کشور:

انتخـابات خـانه مطبوعـات و رسانـه ها در ۲۰ استان بـرگـزار می شـود

مدیرکل حفظ آثار دفاع مقدس 
بوشهر:

۶۰ عنوان کتاب 
حوزه ادبیات 

دفاع مقدس در 
استان بوشهر به 

چاپ رسید
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خبـــــــر
خبــــر خبــــر

خبــــــر

گزارش
امام جمعه عسلویه :

 انتظار می رود صنایع نفت، گاز و 

پتروشیمی برای تحقق مطالبات مردم 

شهرستان عسلویه پای کار باشند

امام جمعه عسلویه گفت: انتظار می رود صنایع نفت، 

گاز و پتروشیمی برای تحقق مطالبات مردم شهرستان 

عسلویه پای کار باشند.

علی  الاسلام سید  مهر، حجت  خبرنگار  گزارش  به 

هاشمی نژاد در نماز جمعه عسلویه اظهار داشت: اهل 

تقوا به وجود آخرت و عالم غیب یقین دارند، یقین 

دارند که مرگ پایان نظام آفرینش نیست و انتهای 

این مسیر عاقبت به خیری است و سرانجامش نیک 

خواهد بود.امام جمعه عسلویه به فرازهایی از بیانات 

رهبر معظم انقلاب در دیدار بسیجیان اشاره کرد و 

ادامه داد: رهبر انقلاب فرمودند جغرافیای سیاسی 

منطقه در حال دگرگونی است اما نه به نفع آمریکا. 

آنها در سوریه دنبال خاورمیانه جدید بودند اما این 

دگرگونی به نفع مقاومت است.امام جمعه عسلویه 

به در ادامه به جاده چریف اشاره کرد و افزود: این 

تکمیل  که  است  سال  چند  چریف  مرگ بار  جاده 

نشده است. دنبال مقصر نمی گردیم ولی جمعی از 

مسؤولان غفلت یا کوتاهی یا سستی کردند و قدری 

توجه خاص به این موضوع نداشته اند.وی بیان کرد: 

چریف جاده ای پر تردد به ویژه در روزهای پنج شنبه 

و جمعه است توجه خاص می خواهد و اکنون در این 

مسیر عزیزانی را از دست می دهیم و خانواده هایی 

مصیبت زده می شوند.هاشمی نژاد خاطرنشان کرد: از 

مسؤولان مربوطه انتظار داریم که جان مردم برای شما 

مهم باشد. بارها گفته ام که مردم خط قرمز ما هستند 

و شعار قلبی من این است و امید داریم که هر چه 

مربوط به مردم است جدی تر بگیرید.وی گفت: جان 

مردم و آسیب هایی که به مردم وارد می شود را جدی 

تر بگیرید از مسئولین مصرانه می خواهم قضیه جاده 

چریف را حل و فصل کنند آن مقدار که کار شده هم 

ناقص است همه را کامل کنید.

انتقاد از عزل ونصب های شبانه
امام جمعه عسلویه افزود: توقع به جا و به حق مردم با 

نجابت و با شرافت استان بوشهر و شهرستان عسلویه 

از صنعت نفت و گاز و پتروشیمی این است که به 

موضوع به کار گیری نیروی بومی اهتمام ویژه داشته 

باشند. مصوبه ۵۰ درصدی موجود است و رئیس 

جمهور هم در سفر به شهرستان دستور صادر کرد و 

امید است که مدیران نگاه ویژه داشته باشند.

وی افزود: در بحث انتصابات هم از نیروهای لایق 

کنند.  استفاده  و شهرستان عسلویه  بوشهر  استان 

یک نیروی بومی بدون دلیل منطقی عزل می شود، 

من در همین تریبون می گویم بیایند جواب بدهند. 

نیروی بومی را قلع و قمع می کنند و آنچه دلشان 

می خواهد می کنند.هاشمی نژاد تاکید کرد: تقاضای 

مردم ما این است که وزیر نفت و معاونین وزیر نفت 

پیگیر مطالبات به حق مردم استان بوشهر و شهرستان 

عسلویه باشند. هر چیز سر جای خودش باشد و هر 

مدیری هر چه دلش خواست نکند.وی افزود: بعضی 

شبانه مدیری را بر می دارند و هر مدیر عامل هر چه 

دلش خواست می کند که نباید چنین انجام دهند. 

همه منصفین می دانند مردم استان بوشهر و مردم 

شریف شهرستان عسلویه میزبان خوبی برای صنعت 

بوده اند و مسئولان به مطالبات به حق مردم پاسخ 

مثبت دهند و گره ها را باز کنند.

................................................................

نمایشگاه ساخت داخل 

تجهیزات صنعت نفت در 

عسلویه افتتاح می شود 

هفتمین نمایشگاه ساخت داخل تجهیزات نفت، گاز 

و پتروشیمی، با حضور بیش از ۱۵۰ شرکت سازنده 

داخلی روز یکشنبه ۱۹ آذرماه ۱۴۰۲ افتتاح می شود. 

مبین غفوری رییس ستاد برگزاری هفتمین نمایشگاه 

پتروشیمی  و  گاز  نفت،  تجهیزات  داخل  ساخت 

حضور  با  نمایشگاه  این  افزود:  خبر  این  اعلام  با 

مقامات ملی و استانی و در راستای تداوم تولید و 

بهره وری به منظور حمایت از شرکت های صنعتی 

مستقر در منطقه بزرگ پارس با حضور بیش از ۱۵۰ 

شرکت سازنده داخلی برگزار می شود.  رییس ستاد 

برگزاری هفتمین نمایشگاه ساخت داخل تجهیزات 

افزود: بیش  نفت، گاز و پتروشیمی منطقه پارس 

از ۸۰ درصد شرکت های حاضر در این نمایشگاه از 

شرکت های دانش بنیان داخلی می باشند، و با توجه 

شده  اندیشیده  که  تمهیداتی  و  درخواست ها  به 

است، پیش بینی می شود استقبال چشمگیری از این 

نمایشگاه نسبت به سال های گذشته صورت گیرد. 

مبین غفوری با اشاره به نقش شرکت های سازنده در 

حمایت از صنعت به خصوص از صنعت پتروشیمی، 

افزود: تداوم تولید و بهره وری با استفاده از ظرفیت و 

توان ساخت داخل، صنعت کشور را به خودکفایی و 

خنثی نمودن اثرات تحریم اقتصادی سوق می دهد. 

نفت  تجهیزات  داخل  ساخت  نمایشگاه  هفتمین 

گاز پتروشیمی در روز یکشنبه ۱۹ آذر با حضور ۱۵۰ 

شرکت سازنده ساخت داخل، در مرکز همایش ها و 

نمایشگاه های بین المللی پارس در عسلویه پایتخت 

انرژی ایران افتتاح می شود.  این رویداد بزرگ صنعتی 

با حضور جمعی از مدیران ملی و استانی، مدیران 

عامل شرکت های پتروشیمی منطقه پارس و مقامات 

استانی و محلی و با حمایت معاونت فنآوری ریاست 

فارس،  فناوری خلیج  پارک  علوم،  وزارت  جمهوری، 

سازمان منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس، شرکت 

صنعتی  غیر  عملیات  شرکت  و  پارس  پتروشیمی 

پازارگاد از ساعت ۹ تا ۱۷ روزهای ۱۹ تا ۲۲ آذرماه در 

عسلویه برگزار می شود.

مدیرکل اموال تملیکی استان بوشهر گفت: در 

دومین مزایده فوق العاده خودرو و ماشین آلات 

سنگین اموال تملیکی، ۷۵۸ میلیارد ریال خودرو 

و ماشین آلات به فروش رفت.

"سید علی عسکری"  در گفت وگو با خبرنگاران 

در بوشهر اظهار کرد: دومین مزایده فوق العاده 

و  برگزار  آذرماه  در  تملیکی  اموال  شماره ۵۸۳ 

۲۴ دستگاه خودرو و ماشین آلات سنگین در 

اختیار این اداره کل به فروش رفت.وی افزود: 

درصد افزایش قیمت نسبت به پایه کارشناسی 

ردیف های دارای پیشنهاد مزایده فوق در استان 

اموال  مدیرکل  است.  بوده  درصد   ۳۲ بوشهر 

مزایده  کرد:  تصریح  بوشهر  استان  تملیکی 

خودروهای سواری و سنگین و همچنین ماشین 

آلات راهسازی در راستای اجرای قانون بودجه 

در  داد:  ادامه  عسکری  شد.  برگزار   ۱۴۰۲ سال 

مزایده فوق العاده شماره ۵۸۱ مهرماه امسال، ۱۲ 

هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال خودرو و ماشین آلات راه 

سازی به فروش رفت که سهم استان بوشهر پنج 

هزار و ۳۰۰ میلیارد ریال بوده است.

وی عنوان کرد: درصد افزایش قیمت نسبت به 

پایه کارشناسی ردیف های دارای پیشنهاد مزایده 

فوق در استان بوشهر ۴۰ درصد بوده که بیشترین 

مبلغ فروش در سطح کشور داشته است.

  

پیام عسلویه | مدیرعامل پتروشیمی جم گفت: »در سال 

افزایش  تولید،  با هدف جهش  تولید،  رشد  و  تورّم  مهار 

و  سومین  گلوگاه ها،  رفع  و  اطمینان  قابلیت  ظرفیت، 

بزرگ ترین اورهال تاریخ پتروشیمی جم با همّت کارکنان 

متعهد این شرکت با موفقیت کامل و بدون حادثه به اتمام 

رسید و واحد های مجتمع در مدار تولید قرار گرفت«

از حمایت های بی   مدیر عامل شرکت، ضمن تقدیر ویژه 

دریغ هیات مدیره و تلاش بی وقفه و خستگی ناپذیر مجموعه 

مدیران و کارکنان خدوم شرکت در اورهال ۱۴۰۲ عنوان کرد: »بعد 

از حدود یک ماه کار شبانه روزی کارکنان متعهد و متخصص و 

با تحقق موفقیت آمیز کلیه اهداف از پیش برنامه ریزی شده 

واحدهای عملیاتی پتروشیمی جم در مدار تولید قرار گرفت و 

همچنین با طراحی جدید، مشکل بدسوزی فلر مجتمع در زمان 

راه اندازی برای همیشه حل شد.«

عبدالرحیم قنبریان همچنین افزود: »به حول و قوه الهی 

رشد  اساسی سبب  تعمیرات  این  خالصانه  تلاش  نتیجه 

تولید، کاهش هدررفت سرمایه ها و افزایش سود شرکت 

برای کلیه ذی نفعان به ویژه بازنشستگان عزیز گردید.

مدیرعامل و نایب رئیس هیات مدیره پتروشیمی جم با 

بیان اینکه پیشبرد پروژه به صورت ایمن یکی از رکوردهای 

مهم اورهال ۱۴۰۲ بود. ادامه داد: نکته مهم اورهال ۱۴۰۲ 

این است که برای چنین عملیاتی با حجم بالای فعالیتهای 

تعمیراتی درحالت عادی بیش از ۶۰ روز زمان صرف می 

شود ولی خوشبختانه با تمهیدات صورت گرفته، مدیریت 

خوب و تلاش حدود ۵۰۰۰ نفر نیروی عملیاتی، نظارتی، 

روز،  این عملیات طی حدود ۴۰  و هماهنگی،  پشتیبانی 

با کمترین میزان انحراف به پایان رسید.مهندس قنبریان 

انجام شده تعویض بخش  اظهار کرد: مهم ترین فعالیت 

فوقانی و هسته ی گرم کلدباکس و رفع عیب مبدل های 

ابتدای  از  تجهیزات  از  توجهی  قابل  تعداد  بود.  دریا  آب 

اساس  بر  اورهال  این  در  که  بودند  نشده  باز  راه اندازی 

برنامه ریزی و خروجی استانداردهای بازرسی فنی بر مبنای 

کارکردی،  وضعیت  از  اطمینان  حصول  برای  و  ریسک 

۱۲۰۵ نقطه از تجهیزات و خطوط بازرسی، و ۲۲۶ نقطه در 

موقعیت های مختلف پایش و نقاط دارای مشکل تعویض 

و یا تعمیر شدند که ان شالله شاهد تولید ایمن و پایدار در 

سنوات آتی باشیم.«

وی تصریح کرد: »در گذشته به علت عدم کارایی و نشتی 

توجهی  قابل  میزان  هدررفت  شاهد  کلدباکس،  داخلی 

محصول با ارزش اتیلن و پروپیلن بودیم که با اعتماد به 

مهندسی  با  ایرانی  کاملًا  کلدباکس  اولین  داخلی  سازنده 

داخلی که عمده متریال مورد استفاده در آن نیز ایرانی بود 

توسط یک شرکت دانش بنیان با مشارکت، همکاری و نظارت 

متخصصان و مهندسان مجتمع طراحی و ساخته شد.«

نشتی  حاضر  حال  »در  افزود:  جم  پتروشیمی  مدیرعامل 

جریان های قبلی کلدباکس مرتفع شده و از لحاظ عملکردی 

کارآیی خوبی دارد. با نصب کلدباکس جدید از هدررفت 

حجم بالایی از محصول پیشگیری شده و به تبع آن مبلغ 

قابل توجهی در سود حاصله نمایان خواهد شد.

مهندس عبدالرحیم قنبریان توضیح داد: »به لطف الهی و 

با تلاش بی وقفه متخصصان بومی هم اکنون واحدهای 

الفین، HD، PE،  BDو B1 وارد مدار تولید شده اند؛ عملیات 

جم  تولیدی  واحدهای  درآمدن  سرویس  به  و  اورهال 

مرهون تلاش های مسئولانه یکایک سخت کوشانی است 

که در دشوارترین مسیر تعمیرات اساسی همواره به جمله ی 

“ما می توانیم” باور داشته و نگاه های خود را معطوف به 

قلّه کرده بودند.«

جم  پتروشیمی  مدیره  هیات  رئیس  نایب  و  مدیرعامل 

همراهی  بدون شک  موفقیت  این  »در  کرد:  خاطرنشان 

و رهنمودهای مدیر و معاونان مجتمع و سایر همکاران 

تمامی واحدها موجب یافتن سرمایه سترگ و ستودنی 

“نیروی انسانی کارآمدی” شده که گران ترین اندوخته های 

این مجتمع می باشند. فرصت را مغتنم می دانم تا ضمن 

قدردانی از تلاش های کارکنان متعهد و متخصصی که در 

این دوره از اورهال نیز افتخار آفریدند، به ایشان خدا قوت 

بگویم، امید است مسیر موفقیت و درخشش پتروشیمی 

جم با همّت و اراده ی خلل ناپذیر ادامه یابد.«

گفتنی است پتروشیمی جم ماه گذشته بزرگ ترین عملیات 

تعمیرات اساسی خود را با موفقیت و بدون حادثه پشت 

از  زودتر  مجتمع  این  عملیاتی  واحدهای  و  گذاشته  سر 

زمان برنامه ریزی شده به مدار تولید بازگشته و هم اکنون با 

حداکثر ظرفیت در حال تولید است.

 نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه بوشهر گفت: طرح راه 

آهن بوشهر- شیراز بعد از ۲۴ سال توقف، با پیگیری های انجام 

شده در دولت آیت الله رئیسی و همچنین عنایت مقام معظم 

رهبری با اختصاص اعتبار ارزی آغاز به کار آن به شکل جدی 

محقق شده که انتظار می رود در ادامه نیز مسئولان استانی و 

ملی برای سرعت بخشی به این طرح راهبردی اهتمام جدی 

داشته باشند.

به گزارش خبرنگار ایرنا، "آیت الله غلامعلی صفایی بوشهری" در 

خطبه های نماز جمعه این هفته شهر بوشهر اظهار کرد: این راه 

آهن باید از بوشهر به عسلویه، بندر عباس و مکران و همچنین 

از شمال استان به خوزستان، شلمچه، بصره و لاذقیه متصل 

شود تا هم خط مرکزی کشور به استان متصل شود و هم خط 

ریلی مقاومت اجرا شود.وی بیان کرد: با تحقق این طرح بزرگ 

بدون تردید مردم منطقه از مزیت های فراوان این طرح فوق 

العاده راهبردی برخوردار می شوند.

خطیب نماز جمعه بوشهر در ادامه با اشاره ۱۹ آذر روز حقوق 

بشر عنوان کرد: این روز از سوی جهان استکبار روز سوگواری 

حقوق بشر است چرا که کشورهایی که خود را حامی حقوق 

را تبلیغ می کنند جنایتکارانی هستند که  بشر دانسته و آن 

خود حقوق بشر را زیر پا گذاشتند.وی اضافه کرد: کشورهای 

استکباری و در صدر آنها آمریکا، رژیم صهیونیستی، انگیس 

و برخی از کشورهای اروپایی از جمله کشورهای نقض کننده 

در  اکنون  داد:  ادامه  بوشهری  صفایی  هستند.  بشر  حقوق 

از این کشورهای مدعی حقوق بشر،  جریان نبرد غزه برخی 

نه تنها سخنی در برابر این ظلم وحشیانه نگفتند بلکه از رژیم 

صهیونیستی برای حمله به نوار غزه حمایت می کنند.وی گفت: 

اکنون به نوعی جهان دچار تحریف و وارونگی واژه ها شده و 

حقوق بشر در دست ناقضان حقوق بشر است که به اسم حقوق 

ادامه  بوشهری  فعال هستند. صفایی  این حقوق  علیه  بشر 

داد: امید است بزودی با این حرکت های انقلابی در جهان و 

روشنگری با جهاد تبیین ابتدا ماهیت جنایتکاران روشن و بعد 

حقوق بشر دینی و اسلامی مبتنی بر عدل و انصاف در جهان 

محقق شود.وی یادآور شد: رژیم صهیونیستی در آتش بس 

از آن نیز  را نقض و پس  بارها این آتش بس  نیز  نوار غزه 

حمله هایی وحشیانه علیه مردم مظلوم و بی گناه فلسطین و 

حتی مرکزهای درمانی انجام شد.امام جمعه بوشهر عنوان کرد: 

بدون تردید مقاومت فلسطین در پایان پیروز سربلند و سرافراز 

این نبرد است و کسانی که از رژیم اشغالگر حمایت و یا در 

برابر جنایت های آن سکوت پیشه می کنند روسیاهان تاریخ 

خواهند بود.صفایی بوشهری همچنین با بزرگداشت ۱۶ آذر روز 

دانشجو ادامه داد: دانشجو و دانشگاه از ارکاران مهم مدیریت 

در شرایط کنونی و آینده نظام است. امام جمعه بوشهر تاکید 

کرد: توجه به دانشگاه، استادان و دانشجو رشد در عرصه های 

مختلف علم و فناوری و تولید محصول فناورانه نگاهی راهبردی 

است. فراملی  و  ملی  در عرصه های مختلف  پیشرفت  برای 

صفایی بوشهری اضافه کرد: علم اقتدار آفرین است و بخش 

قابل توجهی از این علم و مرجعیت علمی در دانشگاه ها قرار 

دارد به همین خاطر توجه به دانشگاه نگاهی راهبردی است.

برای  تسهیلات  اعطا  خوابگاه ها،  وضعیت  بهبود  گفت:  وی 

برای  بسترسازی  دانشگاه،  بروز  تجهیزات  تامین  و  تحصیل 

انتخاب رشته مناسب برای هر جغرافیا حسب آمایش نیاز آن 

منطقه و بکارگیری دانش اموختگان دانشگاهی در مرکزهای 

موردنیاز کار بزرگی است که باید انجام شود چراکه در غیر این 

صورت کشور در عرصه های مختلف نظری و علمی دچار مشکل 

خواهد شد.

در این آیین نمازگزاران بوشهری به پیکیر پاک و مطهر شهید 

احترام  ادای  نماز جمعه شهر بوشهر  گمنام حاضر در مصلی 

کردند. پنج شهید خوشنام دفاع مقدس روز چهارشنبه هفته 

گذشته در فرودگاه بوشهر مورد استقبال قرار گرفتند که هر کدام 

از آنان در مناطق مختلف استان تشییع و تدفین می شوند.

 نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه بوشهر :

روند دسترسی بوشهر به شبکه ریلی کشور نیازمند شتاب بخشی است

ایران عمود خیمه جبهه مقا ومت است
رابط انصار الله یمن در جبهه مقاومت با بیان اینکه ایران عمود خیمه جبهه مقا ومت است، 

گفت: در طول سال های گذشته برخی کشورهای عربی به ما حمله و برخی هم سکوت کردند، 
اما جمهوری اسلامی ایران در کنار ما ایستاد. 

گزارش

مدیرکل اموال تملیکی استان بوشهر :

۷۵۸ میلیارد ریال اموال تملیکی در بوشهر فروش رفت

پاد جم در مسیر پیشرفت

 نجفی ناجی پاد جم شد

شركت توسعه پليمر پاد جم به همت نجفي اردكاني در 

مسير پيشرفت قرار گرفت تلاش گران پلیمرپاد جم و 

مدیر عامل کاربلدش، این روزها عزم شان را جزم کرده 

بازار داخل و خارج  از  آینده، سهمی درخور  تا در  اند 

بگیرند و ناشدنی ها را ممکن کنند.

شرکت توسعه پیلمر پاد جم یکی از شرکت های زیر 

انتظار  در  سالها  که  پتروشیمی جم هست  مجموعه 

تکمیل ان بود و پس از ورود مهندس نجفی اردکانی 

مسیر توسعه و پیشرفت و تکیمل ان شتاب بیشتری 

گرفت و به صورت شبانه روزی در حال اتمام ان هستند.

با تکمیل و آماده سازی خطوط ورودی مجتمع شرکت 

توسعه پلیمر پادجم، ناحیه آفسایت و اتصال آن به 

دریافت  ضمن  انرژی،  دماوند  شرکت  اصلی  خطوط 

سرویس جانبی Plant Air )هوای کارخانه(، شبکه این 

سرویس درون مجتمع شرکت توسعه پلیمر پادجم راه 

اندازی شد.

پروژه،  در  سرویس  این  شبکه  به گستردگی  توجه  با 

عملیات پیش راه اندازی واحدها ی فرآیندی با سرعت 

بسیار بیشتری انجام خواهد شد.

گفتنی است پیش از این و در راستای راه اندازی اولین 

خط تولید ABS ۵۰۰۰، سرویس های جانبی شامل برق، 

آب خنک کننده )Cooling Water( و آب آتشنشانی 

)FW( با همکاری پتروشیمی دماوند دریافت و جهت 

 Abs-Rubber راه اندازی تاسیسات مربوطه وارد پروژه

شده اند.

با تامین قطعات مورد نیاز خطوط باسداکت، انجام 

عملیات مربوط به تست ترانس ها وتابلوها، سوئیچ 

به  و  ولت(  توزیع)۴۰۰  کیلوولت(،  اصلی)۶  گیرهای 

تبع آن DC UPS واحد RUBBER برقدار و در راستای 

انتقال انرژی برق مورد نیاز واحد های عملیاتی شرکت 

توسعه پلیمر پادجم، پست اصلی این واحد راه اندازی 

شد. همچنین با توجه به تامین قطعات باسداکت ها، 

اصلی  باقیمانده پست   Lv برقداری سوئیچگیر های 

واحد ABS انجام گردید که این امر منجر به تامین برق 

مورد نیاز تست Free Run موتور های مسیر ERP و در 

سرویس قرار گرفتن آنها می گردد.

...................................................................

استاندار بوشهر:

 صنایع کالاهای مورد نیاز خود را از 

تولیدکنندگان بومی خرید کنند

استاندار بوشهر گفت: خرید کالاهای مورد نیاز صنایع از 

تولید کنندگان بومی باعث رونق اقتصادی ،اشتغال و 

توسعه پایدار این استان خواهد شد. 

به گزارش ایرنا " احمد محمدی زاده " روز پنجشنبه در 

نشست با مدیران صنایع مستقر در استان بوشهر اظهار 

کرد: اکنون ۲۰ درصد خرمای کشور شامل ۴۰ نوع خرما 

در استان تولید می شود که با توجه به اهمیت غذایی 

خرما، پیشنهاد می کنم در سبد خرید پتروشیمی ها و 

دیگر صنایع مستقر در این استان قرار گیرد. وی افزود: 

ماهی ، میگو و مرغ در استان بوشهر به اندازه کافی 

تولید می شود و صنایع می توانند با خرید تولیدات 

آنها، به اشتغال و تولید استان کمک کنند. محمدی زاده 

یادآور شد: صنایع دستی و سایر تولیدات بومی از قبیل 

لباس کار، کلاه و کمربند ایمنی در استان تولید می شود 

که انتظار داریم، پتروشیمی ها و صنایع استان، از این 

تولیدات خرید کنند.

از  بخشی  صنعتی  واحدهای  گفت:  بوشهر  استاندار 

سپرده های خود را در بانک های توسعه ای استان قرار 

دهند تا به تولیدکنندگان استان تسهیلات ارزان قیمت 

پرداخت کنند. وی ادامه داد: پتروشیمی ها بجای خام 

فروشی محصولات با توسعه صنایع پایین دستی به 

ارزش افزوده این صنایع ، توسعه و اشتغال کمک کنند. 

محمدی زاده گفت: استخدام نیروهای بومی استان 

بوشهر در مجموعه های نفت و گاز و پتروشیمی در 

پارس جنوبی یک تکلیف برای مدیران است و باید در 

این مسیر نهایت توان خود را به کار گیرند. وی افزود: 

حداقل جذب نیروهای بومی در این مجموعه ها باید 

به ۵۰ درصد برسد و کمتر از این میزان به هیچ وجه 

قابل قبول نیست. وی اضافه کرد: ایجاد کارخانجات 

پایین دستی در شهرستان های استان، علاوه بر اینکه 

اشتغال  ایجاد  در  می کند،  جلوگیری  فروشی  خام  از 

پایدار برای جوانان بومی استان بوشهر نیز بسیار موثر 

است. محمدی زاده افزود: رهبر معظم انقلاب اسلامی 

از خام فروشی  و رییس جمهور نسبت به جلوگیری 

محصولات پتروشیمی تاکید دارند و صنایع پتروشیمی 

باید در عرصه ایجاد صنایع پایین دستی اهتمام ورزند.

واحدهای عملیاتی مجتمع پتروشیمی جم در مدار تولید قرار گرفت
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جامعه اجرای الگوی کشت در سطح 174 هزار هکتار اراضی کشاورزی استان بوشهر
معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی استان بوشهر گفت: الگوی کشت در سطح ۱۷۴ هزار 
هکتار از اراضی کشاورزی استان در راستای استفاده بهینه از منابع آبی و افزایش بهره وری و راندمان تولید 
اجرا می شود. 

یادداشتگزارش

 تأمین تسهیلات مورد نیاز در زمینه های مختلف از جمله 

گردشگری  دستی،  صنایع  کشاورزی،  صنعتی،  بخش های 

و… می تواند نقش مهمی در توسعه تولید و افزایش میزان 

اشتغال داشته باشد.

مدت ها است که بانک ها تسهیلات خود را به صورت حداقلی 

ارائه می کنند و بسیاری از متقاضیان دریافت تسهیلات در 

صف های طولانی دریافت تسهیلات گیر کرده اند.

یکی از مصوبات سفر رئیس جمهور به استان بوشهر، ارائه 

تسهیلات رونق تولید و تأمین نیازهای واحدهای مختلف 

بود که با توجه به ابلاغ این تسهیلات امید می رود شاهد 

رفع دغدغه ها و تأمین نیازهای فعالان اقتصاد باشیم.

پرداخت ۱,۰۰۰ میلیارد تومان تسهیلات مصوبات سفر
در  بوشهر  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  کل  مدیر 

گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: در راستای حمایت 

از تولید و اشتغال در حوزه صنعت، معدن و تجارت استان 

بوشهر اقدامات خوبی صورت گرفته و طرح های مهمی در 

دست اجرا است.مهدی صفوی با اشاره به درخواست های 

صنعت،  حوزه های  در  تسهیلات  دریافت  برای  رسیده 

معدن و صنوف تولیدی بیان کرد: طی سال جاری ۷۰ بنگاه 

تسهیلات  درخواست  متقاضی  استان  این  در  اقتصادی 

ابلاغی مصوبات دور دوم سفر ریاست جمهور بوده اند.وی 

با اشاره به معرفی این واحدهای متقاضی به بانک های 

عامل، تصریح کرد: تا کنون ۲۹ مورد به میزان ۱۰ هزار و 

۷۸۸ میلیارد ریال به مرحله پرداخت رسیده است و مابقی 

در دست اقدام است.مدیر کل صنعت، معدن و تجارت 

استان بوشهر خاطرنشان کرد: به همین منظور و در راستای 

بوشهر،  استان  در سطح  اشتغال  و  تولید  رونق  به  کمک 

اقداماتی در زمینه رونق اقتصادی انجام شده است. وی 

افزود: این تسهیلات به منظور نگهداشت و افزایش تولید و 

اشتغال در بنگاه های اقتصادی، توسعه واحدهای صنعتی 

و  بازسازی  زمینه  در  تولیدی موجود  و معدنی و صنوف 

نوسازی و تکمیل طرح های نیمه تمام با پیشرفت فیزیکی 

بالاتر از ۶۰ درصد ارائه می شود.

صفوی ادامه داد: این تسهیلات بر اساس اولویت بندی ارائه 

می شود و مسائلی همچون پیشرفت فیزیکی طرح، رسیدن 

به بهره برداری و تکمیل زنجیره ارزش از مهمترین عوامل در 

اولویت تخصیص تسهیلات است.

دستورالعمل پرداخت تسهیلات ابلاغ شد
در  نیز  بوشهر  استاندار  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 

نیازهای  لزوم تأمین  به  با اشاره  با خبرنگار مهر  گفت وگو 

از  به منظور حمایت  حوزه تولید در استان اظهار داشت: 

تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی استان بوشهر برنامه های 

ویژه ای داریم. علی باستین اضافه کرد: دریافت تسهیلات 

یکی از مهمترین نیازهای تولیدکنندگان در استان بوشهر 

است که در نشست هایی که با فعالان این حوزه داشته ایم 

به وفور مطرح می شود.وی رفع موانع تولید و تسهیل شرایط 

تولیدکنندگان را یکی از موضوعات مهم دانست و خاطرنشان 

کرد: در این راستا نشست هایی در شهرستان های مختلف 

برگزار می شود و مسائل و مشکلات تولیدکنندگان بررسی 

می شود. معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار بوشهر 

به  مربوط   ۱۸ تبصره  تسهیلات  دستورالعمل  کرد:  تاکید 

سال ۱۴۰۲ و آئین نامه اجرایی آن ابلاغ شده است که به 

زودی به شهرستان ها ارسال خواهد شد.باستین با اشاره به 

پرداخت تسهیلات تبصره ۱۸ با اولویت کارهای کارفرمایی، 

خاطرنشان کرد: این تسهیلات با سود چهار درصد خواهد 

بازپرداخت  گذاران  سرمایه  از  حمایت  راستای  در  که  بود 

آن پنج ساله بوده و یک سال هم تنفس خواهد داشت.

با توجه به نیاز مبرم تولیدکنندگان استان بوشهر به دریافت 

تسهیلات، انتظار می رود که عدالت در توزیع این اعتبارات 

رعایت شود و زمینه تسریع در پرداخت تسهیلات برای رونق 

تولید و اشتغال فراهم شود.

این روزها در حالی که جمهوری اسلامی در 

حال ورود به چهل و ششمین سال حضور 

خود در پهنه بندی نظام های سیاسی دنیا 

عرصه  در  کشور  جایگاه  بر  مروری  است، 

اقتصاد نفت پایه می تواند نشان از پیشرفت 

شگرفی است که در کمتر از نیم قرن به همت 

ایجاد  اسلامی  ایران  متخصص  جهادگران 

شده است.

جام رسانه ای امید در بوشهر با تمرکز بر جهاد 

امیدآفرینی  جهاد  و  خدمت  جهاد  تبیین، 

موجود  های  واقعیت  به  توجه  ساز  زمینه 

با  گاز کشور  و  در عرصه رشد صنایع نفت 

اساس  است.بر  جنوبی  پارس  محوریت 

آمار رسمی، ایران با داشتن ۳۲ تریلیون متر 

مکعب ذخایر گاز طبیعی با ۱۶ درصد ذخایر 

گازی جهان در جایگاه دوم بعد از روسیه ای 

قرار دارد که با ۳۸ میلیون متر مکعب ذخایر 

گاز، ۱۹ درصد این منابع در اختیار دارد.این 

در حالی است که تولید گاز طبیعی ایران با 

۶ درصد کل جهان ، ۲۴۴ میلیارد متر مکعب 

در سال بوده و مصرف نیز ۶ درصد تولیدات 

دنیا و به میزان ۲۲۳ میلیارد متر مکعب در 

صنعت  گیری  شکل  بیت  است.شاه  سال 

نفت و کاز ایران در نظام مقدس جمهوری 

پارس  مشترک  میدان  شناسایی  اسلامی 

از ۹  که  با کشور قطر است. جایی  جنوبی 

هزار و ۷۰۰ کیلومتر مربع میدان مشترک، سه 

هزار و ۷۰۰کیلومتر آن متعلق به ایران است، 

ضمن این که از یک هزار و ۳۱۰ تریلیون فوت 

مکعب ذخایر گاز طبیعی، ۴۱۰ تریلیون فوت 

دارد.آمارهای  اختصاص  ایران  به  مکعب 

وزارت نفت نشان می دهد که از ۴۹ میلیارد 

بشکه ذخایر میعانات گازی منطقه مشترک 

ملیارد  قطر، ۱۶  و  ایران  بین  جنوبی  پارس 

بشکه سهم ایران است. این در حالی است 

که در منطقه مشترک پارس جنوبی در حوزه 

سرزمینی ایران، هشت درصد از ذخایر گاز 

دنیا، ۵۰ درصد از ذخایر گاز ایران و ۷۰ درصد 

از گاز تولیدی کشور وجود دارد.

حدود ۵۵  در  رسمی،  های  داده  اساس  بر 

درصد از میعانات تولید شده در پارس جنوبی 

و  ارسال  فارس  خلیج  ستاره  پالایشگاه  به 

تبدیل به ۷۰ میلیون لیتر فراورده در روز شامل 

۴۵ میلیون لیتر بنزین می شود به گونه ای 

محل  از  کشور  بنزین  تولید  درصد   ۴۰ که 

محصولات تولیدی میدان پارس جنوبی در 

حوزه سرزمین استان بوشهر تامین می شود.

برنامه و میزان تحقق تولید گاز از میدان گازی 

سال  در  که  دهد  می  نشان  جنوبی  پارس 

۱۴۰۰، روزانه برای ۶۵۲ میلیون متر مکعب 

گاز برنامه مصوب شد که ۶۳۱ میلیون متر 

مکعب آن معادل ۹۶.۷ درصد محقق شده 

است.ارزش این میزان گاز تولیدی از پارس 

را  گاز مصرفی کشور  جنوبی که ۷۵ درصد 

تامین می کند معادل ۴ میلیون بشکه نفت 

در روز است.

همچنین روند تولید سالانه و تجمعیعی گاز 

غنی شده از میدان مشترک پارس جنوبی، ۲ 

هزار میلیارد متر مکعب به ارزش ۳۶۰ میلیارد 

دلار برآورد شده است .اکنون ۱۳ پالایشگاه با 

سه هزار و ۲۰۰ خط لوله دریایی ۳۲ اینچ، ۲۹ 

سکوی سکوی بهره برداری و ۳۳۶ حلقه چاه، 

روزانه ۷۰۰ میلیون متر مکعب تولید در میدان 

گازی پارس جنوبی انجام می شود.

این در حالی است که روزانه هر پالایشگاه ۵۰ 

میلیون متر مکعب گاز شبکه، ۴۰۰ تن گوگرد، 

۷۷ هزار بشکه میعانات گازی، یک هزار و 

۸۰۰ تن بوتان، یک هزار و ۱۰۰ تن پروپان، ۲ 

هزار و ۷۵۰ تن اتان و در مجموع محصولات 

به ارزش ۱۰ میلیون دلار در روز معادل ۳.۵ 

میلیارد دلار در سال تولید می کند.

صنعت  خوراک  تامین  خصوص  در 

گازی  میدان  شده  تولید  گاز  از  پتروشیمی 

پارس جنوبی، آمارها نشان می دهد که در 

مجموع ۲۹ میلیون تن اتان، پروپان و بوتان 

استحصال می  پارس جنوبی  تاسیسات  از 

شود و به واحدهای پتروشیمی و یا صادرات 

ارسال می شود.

آمارها می گوید: در سال ۹۹ تولید صنعت 

پتروشیمی در ایران ۶۱ میلیون تن بوده که در 

سال ۱۴۰۱ به ۶۹ میلیون تن رسیده است که 

از این مقدار ۵۰ درصد در عسلویه ، ۳۰ درصد 

ماهشهر و مابقی در سایر مناطق تولید شده 

در  پتروشیمی  اکنون ۲۲ صنعت  است.هم 

استان بوشهر با ظرفیت ۴۳ میلیون تن اقدام 

به تولید ۵۱ نوع محصول می کنند ضمن این 

که ۲۶ طرح پتروشیمی با ظرفیت ۲۱ هزار 

با ۳۳ نوع محصول در دست اجراست که 

تا پایان برنامه هفتم توسعه کشور مجموع 

به  استان  این  در  پتروشیمی  مجتمع های 

۴۸ واحد، مجموع ظرفیت ۶۴ میلیون تن 

بالغ می شود.استان  و تعداد ۶۴ محصول 

به  ایران  انرژی  پایتخت  عنوان  به  بوشهر 

ترتیب ۳۱ و ۶ عدد پست و اسکله در پارس 

یک و دو با ۱۳ منطقه ویژه، ۲ عدد فراسکو، 

۱۷ عدد پتروشیمی ، سه پایانه صادراتی، ۲ 

مایه سازی گاز را در خود جای داده که ۳۰ 

میلیون تن ظرفیت کالای پتروشیمی در بندر 

سال  در  تن  هزار   ۸۰۰ صادرات  با  عسلویه 

گوگرد، ۵۰۳ تن صادرات محصولات صنایع 

پایین دست و مختلط و نیمه سنگین، ۵۰۳ 

تن ترانزیت کالا در سال و حدود یک تن 

واردات کالا و تجهیرات به عنوان گوشه ای 

از این همه ظرفیت برای نظام ایران اسلامی 

است.این همه زیرساخت ها و تولیدات که 

ایران را در عرصه نفت و گاز به یک بازیگر 

فوق العاده قوی در فضای منطقه ای و جهانی 

تبدیل کرده فقط در هوای جمهوری اسلامی 

جهاد  در  ایرانی  متخصصین  تلاش  با  و 

قتصادی به ثمر نشسته که نشان از قابلیت 

ها و توانمندی های فرزندان این بوم است.

نیاز است این دست آوردها به نسل سوم و 

چهارم انقلاب اسلامی در قالب جهاد تبیین، 

رسانی  خدمت  جهاد  و  امیدآفرینی  جهاد 

های  آگاهی  افزایش  ساز  زمینه  تا  اعلام 

مردمی شود، جایی که دشمنان قسم خورده 

نظام در قالب هزینه های کلان با کذب و 

دروغ گویی به دنبال مایوس کردن مردم از 

کارکرد نظام هستند|   ایرنا 

معضلی به نامِ 

بازنشستگان« »درمان 

بازنشستگان و مستمری بگیرانِ سازمان تامین اجتماعی از 

افزایش هزینه های درمان در سال های اخیر انتقاد دارند؛ 

اجتماعی،  تامین  الزام  قانون  براساس  می گویند  آن ها 

بایستی صفر تا صد خدمات درمانی در تمام بخش ها 

به صورت صد درصد رایگان و از طریق بیمه پایه ارائه 

بیمه  عملًا  که  رفته  پیش  گونه ای  به  شرایط  اما  شود 

پایه ی تامین اجتماعی کارکرد چندانی ندارد؛ بازنشستگان 

مجبورند ماهانه هزینه ی مازاد برای بیمه تکمیلی بپردازند 

و علیرغم این پرداخت، بازهم خدمات درمانی مکفی و 

رایگان دریافت نمی کنند. علی اکبر عیوضی، دبیر کانون 

رابطه  در  تهران،  استان  اجتماعی  تامین  بازنشستگان 

با مساله درمان بازنشستگان و چالشی به نامِ »بیمه ی 

تکمیلی« به ایلنا گفت: اتمام قرارداد قبلیِ بیمه تکمیلی ۳۰ 

آبان ماه امسال بود؛ از اول آذر، قرارداد جدید شروع شده 

است؛ پیش از آذر، کانون عالی بازنشستگان تشریفات 

قانونی کار از مناقصه گرفته تا عقد قرارداد را انجام داد؛ 

مساله اینجاست که شرکت های بزرگ بیمه گذارِ تکمیلی 

مثل بیمه ایران یا بیمه آسیا در مناقصه ی امسالِ کانون 

مناقصه  این  در  که  شرکت هایی  نکردند،  شرکت  عالی 

شرکت کردند در حد و اندازه ای نبودند که بخواهند به 

بازنشستگان سراسر کشور خدمات رسانی صورت دهند.

جزئیات قرارداد جدید بیمه تکمیلی
عالی  کانون  به  استان   ۲۷ اینکه  به  توجه  با  افزود:  او 

بازنشستگان مجوز داده بودند که به صورت متمرکز، کار 

عقد قرارداد با بیمه گذار تکمیلی انجام شود، با شرکت بیمه 

آتیه سازان حافظ قرارداد مجدد منعقد شد و خدمات رسانی 

از اول آذرماه آغاز شده است.به گفته عیوضی، مبلغ بیمه 

تکمیلی در قرارداد جدید، ۳۱۰ هزار تومان به ازای هر نفر 

است و امیدواریم سازمان تامین اجتماعی در پرداخت 

درصد-   ۷۰ حدود   – رقم  این  از  توجهی  قابل  بخش 

مشارکت داشته باشد تا بار مالی بازنشستگان سبک تر 

شود.دبیر کانون بازنشستگان کارگری استان تهران اضافه 

کرد: در قرارداد جدید، سقف تعهدات بیمه گذار تکمیلی در 

خدمات کلینیکی و پاراکلینیکی و بیمارستانی افزایش یافته 

و آتیه سازان متعهد شده به نحو احسن به بیمه شدگان 

خدمات بدهد البته به شرط اینکه سازمان تامین اجتماعی 

با عملکرد خود بازنشستگان را دچار مشکل نسازد.

انتقاد از رفتار سازمان
این فعال صنفی بازنشستگان بیشتر توضیح داد: سازمان 

تامین اجتماعی براساس قانون الزام مکلف است صفر تا 

صد خدمات درمانی مورد نیاز بیمه شدگان را چه از طریق 

غیرمستقیم،  درمان  شیوه ی  به  چه  و  مستقیم  درمان 

رایگان ارائه دهد؛ متاسفانه سازمان نه تنها قانون الزام 

را رعایت نمی کند، بلکه در مسیرِ تعامل بیمه تکمیلی با 

بازنشستگان نیز اخلال به وجود می آورد به این ترتیب 

را از حقوق بازنشستگان کسر می کند ولی به  که مبلغ 

حساب شرکت بیمه گذار واریز نمی کند؛ اینجا ارائه خدمات 

به  نارضایتی  و  می شود  مشکل  دچار  بازنشستگان  به 

وجود می آید.به اعتقاد عیوضی، سازمان با رفتار خود به 

نارضایتی بازنشستگان دامن می زند؛ باید بپذیرند اصل، 

قانون الزام تامین اجتماعی ست که سازمان بر این اساس 

موظف است کلیه خدمات درمانی بازنشستگان را رایگان 

فراهم سازد، اگر این وظیفه به نحو احسن انجام می شد 

بازنشستگان هرگز سراغ بیمه تکمیلی نمی رفتند.او تاکید 

تامین  سازمان  ناتوانی  دلیل  به  تکمیلی  بیمه  می کند: 

اجتماعی و قصور در انجام تکالیف قانونی به بازنشستگان 

تحمیل شده است؛ خود مدیران سازمان تامین اجتماعی 

به این عارضه ی تحمیلی کاملًا وقوف دارند و به خوبی 

بیمه  دنبال  به  اجبار  روی  از  بازنشستگان  که  می دانند 

تکمیلی رفته اند و مجبور شده اند بخشی از هزینه ها را 

از جیب خود بپردازند تا در شرایط فعلی که هزینه های 

درمان به شدت بالاست، بتوانند خدمات درمانی مورد نیاز 

خود و خانواده را دریافت کنند.

بیمه تکمیلی فقط یک اجبار است
»هیچ بازنشسته ای از روی خوشحالی و برای تجمل سراغ 

بیمه تکمیلی نمی رود و هزینه ی ماهانه ی مازاد نمی پردازد«؛ 

دبیر کانون بازنشستگان تهران با بیان این جمله اضافه کرد: 

بیمه تکمیلی فقط یک اجبار است؛ امروز هزینه ی درمان 

بالاست و حقوق ماهانه بازنشستگان کفاف این هزینه ها 

را نمی دهد؛ بازنشستگانی داریم که نمی توانند پول داروی 

خود یا همسران شان را تامین کنند؛ در این شرایط، بیمه 

از  به  »کاچی  ضرب المثلِ  مصداق  به  برایشان  تکمیلی 

هیچی« عمل می کند؛ می گویند بیمه تکمیلی عضو باشیم 

تا لااقل بخشی از هزینه ها برایمان رایگان شود.به اعتقاد 

عیوضی، در این میان وظیفه ی سازمان تامین اجتماعی، 

مساعدت با بازنشستگان است و اگر بخواهیم بر مبنای 

قانون حرف بزنیم باید بگوییم وظیفه ی سازمان پرداخت 

صد درصد هزینه ی بیمه تکمیلی بازنشستگان است چراکه 

براساس قانون الزام، ارائه ی رایگانِ تمام خدمات درمانی 

و تمام ملحقات این خدمات بر عهده ی سازمان است.

سازمان ۷۰ درصد هزینه بیمه تکمیلی را بپردازد
بازنشستگان توقع دارند سازمان تامین اجتماعی  حالا 

از هزینه ی بیمه تکمیلی  پرداختِ بخش قابل توجهی 

مستمری بگیران را متقبل شود؛ عیوضی در این رابطه گفت: 

سازمان باید پرداخت ۷۰ درصد از هزینه ی بیمه تکمیلی 

را برعهده بگیرد. علاوه بر این نباید در روند خدمات رسانی 

بیمه تکمیلی بازنشستگان اخلال به وجود بیاورد؛ الان سه 

ماه است که هزینه بیمه تکمیلی از حساب بازنشستگان 

کسر شده ولی به بیمه گذار پرداخت نشده؛ این تاخیرها 

به  بازنشستگان  را دچار وقفه می کند و  خدمات رسانی 

مشکل برمی خورند.این فعال صنفی بازنشستگان با تاکید 

بر اینکه »ما از سازمان تامین اجتماعی انتظاراتی داریم« 

تصریح کرد: اینکه مدیرعامل سازمان می آید پشت تریبون 

کافی  بازنشستگان است«  درمان  ما  »اولویت  می گوید 

نیست؛ نتایج عینی این اولویت گذاری باید در عمل دیده 

شود؛ توقع داریم حرف شان با عمل شان یکی باشد.

بازنشستگان کشور  از  امروز عمری  عیوضی اضافه کرد: 

گذشته و باید احترام شان به جا آورده شود؛ بازنشستگان 

جوانی را در سنگرهای کار و تولید سپری کرده اند و دچار 

بیماری های مختلف از اعصاب و روان گرفته تا دردهای 

آرتروزی و دیسک کمر شده اند؛ بازنشستگانی داریم که 

از انواع بیماری ها رنج می برند؛ سازمان تامین اجتماعی 

باید از این بازنشستگان که جوانی و انرژی خود را پای 

سنگرهای تولید کشور گذاشته اند حمایت کند نه اینکه 

به جای حمایت، پیش پایشان سنگ بیندازد و دریافت 

خدمات درمانی آن ها را دچار وقفه و اختلال سازد.

گزارش

گزارش 

تولیدکنندگان بوشهری در انتظار تسهیلات

مسئولانِ منطقه ی پارس جنوبی بعد از دو سال 

جلسه ای برای بررسی مطالباتِ کارگران تشکیل 

دادند و طی آن مصوبه ای در مورد مرخصی 

کارگران تصویب شد.

گاز  مجتمع  کارگران  ایلنا،  خبرنگار  گزارش  به 

هنوز  پیگیری  دوسال  از  بعد  جنوبی  پارس 

از  بعد  نرسیده اند.  خود  خواسته های  به 

منطقه ی  بالاخره مسئولانِ  زیاد  پیگیری های 

پارس جنوبی جلسه ای تشکیل دادند که از قرار 

معلوم این جلسه فعلا نتیجه ی عملی درپی 

نداشته، اما کارگران امیدوارند که وعده های داده 

شده این بار هر چه سریع تر محقق شود. 

انجمن  عالی  کانون  )عضو  میرغفاری  علیرضا 

صنفی کارگران( درباره تصمیماتی که در این 

اعتراضاتِ  پیِ  در  گفت:  شده،  گرفته  جلسه 

اخیر کارگران، جلسه ای در محل ستاد مجتمع 

گاز پارس جنوبی، با حضور دستگاه های امنیتی 

گاز  مجتمع  مدیرعامل  شهرستان،  و  استان 

پارس جنوبی و مدیران منابع انسانی مجتمع 

اشتغال سازمان  و خدمات  کار  مدیریت  گاز، 

کانون  و  پارس  انرژی  اقتصادی  ویژه  منطقه 

انجمن صنفی کارگران پالایشگاه های گاز استان 

بوشهر برگزار شد. این جلسه که بعد از دوسال 

پیگیریِ انجمن برای تحقق مطالبات برگزار شد، 

به جز یک مورد، دستاورد خاصی نداشت و در 

حد همانِ وعده های قبل باقی ماند. وی ادامه 

داد: در این جلسه مصوبه ای در مورد مرخصی 

کارگران تصویب شد و این تنها دستاوردِ عملیِ 

جلسه بود. طبق این مصوبه، کارفرما موظف 

این  بر  است؛  کار  قانون   ۶۴ ماده  اجرای  به 

پیمان های  کلیه  در  کارگران  اساس، مرخصی 

مجتمع گاز پارس جنوبی، جمعاً ۳۰ روز است 

و آن ها الزاما با اخذ موافقت قبلی کارفرما از 

مرخصی استحقاقی سالیانه استفاده می کنند. 

از  کارکنان  استفاده  در صورت  عدم  همچنین 

مرخصی استحقاقی سالیانه، پیمانکار موظف و 

مکلف است مرخصی مزبور را مطابق قانون کار 

بازخرید نماید. 

میرغفاری بیان کرد: در مورد حقوق رانندگان، 

امور حقوقی و پیمان های مجتمع گاز پارس 

جنوبی موظف شد جلسه ای نهایتا تا بیستم آذر 

ماه با حضور نماینده اداره کار، امور حقوقی و 

پیمانهای سازمان منطقه ویژه انرژی پارس در 

جهت تعیین تکلیف حداقل حقوق رانندگان غیر 

مالک برگزار کند. که البته این وعده مشخص 

نیست به مرحله ی عملی برسد یا نه. 

طرح  موردِ  در  گفت:  کارگری  نماینده  این 

طبقه بندی نیز وعده دادند که این مسئله با 

انسانی  منابع  مدیریت  توسط  ویژه  اولویت 

نهایی  اقدام  آینده  هفته  دو  تا  و  پیگیری 

وزارت نفت را به کانون انجمن صنفی کارگران 

پالایشگاه گاز استان بوشهر اعلام نماید. البته 

در این مورد اقدام عملی و پیگیریِ وزارت نفت 

مهم است. اما در هر حال، مسئله ی بازنگریِ 

طرح طبقه بندی یکی از مهم ترین خواسته های 

ماست که تا امروز فقط در رابطه با ان وعده 

شنیده ایم و هیچ اقدامی صورت نگرفته است. 

نیروهای  تردد  مسئله ی  مورد  در  میرغفاری 

مورد  اقماریِ  سیستمِ  و  پشتیبانی  و  اداری 

مطالبه ی کارگران گفت: طبق گفته مدیرعامل 

نیاز جهت  نفرات مورد  تعداد  پارس جنوبی، 

استراحت  دوهفته  کار  دوهفته  طرح  اجرای 

این کارکنان، کارشناسی شده و اقدامات لازم 

جهت اجرای طرح مذکور در حال انجام است. 

به  کارشناسی  سطحِ  از  اقدام  این  امیدواریم 

سطح عملی برسد. 

وی در پایان گفت: همچنین طبق پیگیری های 

صورت گرفته و ابلاغ اداره کار منطقه ویژه، قرار 

شد شورای سازش ذیل اداره کار منطقه ویژه 

با حضور انجمن صنفی کارگری، به زودی در 

پالایشگاه ها، جهت رفع مشکلات پرسنلی و 

حقوقی تشکیل شود.

پارس جنوبی؛ انقلاب صنعت نفت 
در جمهوری اسلامی ایران

مهرداد جشنی پور 

تشکیل جلسه برای بررسیِ مطالباتِ 

کارگران پارس جنوبی
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اقتصاد
نیسان آبی همچنان می ماند

معاون صنایع عمومی وزارت صمت، ضمن تاکید بر اینکه در حال حاضر بیش از یک میلیون خانواده از نیسان های آبی امرار معاش می کنند، نمی توان چرخه تولید آن را متوقف کرد، اما 
استانداردهای آن ارتقا خواهد یافت.محمد مهدی برادران- معاون صنایع عمومی وزارت صمت- در حاشیه مراسم  بزرگداشت فرهنگ ایثار و حمایت از خانواده ، اظهار کرد: بیش از یک 

میلیون و 1٠٠ هزار نفر خانواده با اتکا به این خودرو )وانت زامیاد یا همان نیسان آبی( امرار معاش و زندگی خود را تامین می کنند؛ بنابراین امکان خروج آن از خط تولید نیست.وی تصریح 
کرد: چرخه تولید آن متوقف نمی شود، اما قصد داریم استانداردهای سختگیرانه که تنها خودروهای خارجی قابلیت پاس کردن آن ها را دارند، لحاظ کنیم.

خبــــــــــــر

خبــــــــــــر

خبــــــــــــر

خبر

افزایش منابع و اعتبارات مشاغل خانگی به ۵۰۰۰ میلیارد 

تومان، اعلام مبلغ عیدی و پاداش پایان سال کارگران و 

تشکیل ۲۹۳ تعاونی مسکن جهش کارگری با ظرفیت احداث 

۷۵ هزار واحد مسکونی از مهم ترین خبرهای حوزه کار و 

تعاون در هفته جاری بود.به گزارش ایسنا، در هفته  جاری 

هادی ابوی ـ دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 

از احتمال تشکیل کارگروه دستمزد در نشست آتی شورای 

عالی کار خبر داد و گفت: احتمالا از جلسه آتی شورای عالی 

کار کمیته دستمزد به شکل رسمی و قطعی تشکیل خواهد 

شد و ابعاد دستمزد ۱۴۰۳ و هزینه های سبد معیشت خانوار 

را مورد بررسی قرار خواهد داد.وی پیشنهاد فعال تر شدن 

تعاونی ها در بحث راه اندازی قرارگاه مسکن کارگری را مطرح 

کرد و گفت: موضوع ایجاد قرارگاه مسکن کارگران در سطح 

ملی و استانی در نشست قبلی شورای عالی کار مطرح شد 

و اعضای کانون نیز پیشنهاد کردند که تعاونی های مسکن در 

این زمینه فعال تر عمل کنند.

تشکیل ۲۹۳ تعاونی مسکن جهش کارگری در ۲۵ استان خبر 

دیگری بود که از سوی مهدی مسکنی ـ معاون تعاون وزارت 

تعاون،کار و رفاه اجتماعی اعلام شد.به گفته وی در حال 

حاضر سه نوع تعاونی شامل تعاونی متعارف، تعاونی مسکن 

مهر و تعاونی جهش ملی مسکن در کشور وجود دارد که 

تعاونی های مسکن جهش به تازگی در دولت سیزدهم شکل 

گرفته اند و می توانند در توسعه طرح نهضت ملی مسکن 

مشارکت داشته باشند.وی همچنین از تشکیل ۲۹۳ تعاونی 

مسکن جهش کارگری با ظرفیت احداث بیش از ۷۵ هزار 

واحد مسکونی خبر داد.این هفته محمود کریمی بیرانوند ـ 

معاون اشتغال وزیر کار از ایجاد ۹۰ هزار شغل خانگی در ۸ 

ماه اخیر خبر داد و گفت: بانک مرکزی در راستای توسعه 

و تقویت مشاغل خانگی مبلغ ۱۰۰۰ میلیارد تومان اعتبار 

جدید اختصاص داده که با اعتبار قبلی جمع اعتبارات مشاغل 

خانگی به ۵ همت رسیده است.وی متوسط درصد تحقق 

مصوبات شورای عالی اشتغال در دولت سیزدهم را ۷۰ درصد 

ذکر کرد و با اشاره به برگزاری نشست کمیسیون تخصصی 

اشتغال از برگزاری جلسه شورای عالی اشتغال در هفته های 

آینده خبر داد.فعالیت ۱۴۰ تعاونی توسعه و عمران شهرستانی 

با عضویت بیش از ۱۵۳ هزار نفر خبر دیگری بود که توسط 

تأکید  به  اشاره  ضمن  شد.او  اعلام  تعاون  وزیر  معاون 

سازمان های بین المللی بر نقش مؤثر تعاونی ها در جلب 

مشارکت مردم به ویژه در توسعه کشور و سرمایه گذاری ها 

گفت: این امر با تشکیل شرکت های تعاونی توسعه و عمران 

شهرستانی امکان پذیر خواهد شد.اعلام مبلغ عیدی کارگران 

برای سال ۱۴۰۲ نیز خبر دیگر این هفته بود. بر اساس قانون،  

کلیه کارفرمایان مشمول قانون کار باید حداقل دو ماه و 

حداکثر سه ماه عیدی به کارگران خود بپردازند.مبنای تعیین 

عیدی پایان سال کارگران، حداقل دو و حداکثر سه برابر 

مصوبه دستمزد شورای عالی کار است و کارفرمایان باید دو 

ماه پایه حقوق را به عنوان حداقل عیدی و سه ماه پایه حقوق 

را به عنوان حداکثر عیدی و پاداش آخر سال به نیروهای کار 

خود بدهند.به گزارش ایسنا، شورای عالی کار ۲۹ اسفند سال 

گذشته در نشست تعیین دستمزد افزایش حداقل دستمزد 

کارگران برای سال ۱۴۰۲ را ۲۷ درصد تصویب کرد که بر این 

اساس پایه حقوق کارگران به ۵ میلیون و ۳۰۷ هزار و ۳۳۰ 

تومان افزایش یافت. با احتساب فرمول حداقل و حداکثر 

عیدی، کارگران امسال حداقل ۱۰ میلیون و ۶۱۴ هزار و ۶۶۰ 

تومان و حداکثر ۱۵ میلیون و ۹۲۲ هزار تومان به عنوان عیدی 

آخر سال دریافت خواهند کرد.

اعلام مبلغ عیدی و پاداش آخر سال کارگران

خبــــــــــــر

یک عضو هیات رئیسه کمیسیون صنایع و معادن 

مجلس شورای اسلامی، با انتقاد از روند کند واردات 

خودرو گفت: مجلس دست دولت را برای واردات 

بحث  که  ندارد  لزومی  و  است  گذاشته  باز  خودرو 

واردات در لایحه بودجه دیده شود.

الله وردی دهقانی در گفت وگو با ایسنا، درباره گمانه 

زنی ها در خصوص حذف واردات خودروهای کارکرده 

از لایحه بودجه ۱۴۰۳، بیان کرد: دیگر نیازی نیست 

لایحه  در  کارکرده  خودروهای  واردات  موضوع  که 

بودجه دیده شود چراکه ما قانون منع واردات خودرو 

برای تسهیل واردات  را  نداریم و مصوبات مجلس 

خودروهای نو و کارکرده داریم.

برای  دولت  دست  فلذا  کرد:  تاکید  ادامه  در  وی 

این  که  ندارد  لزومی  و  است  باز  خودرو  واردات 

موضوع در لایحه بودجه سال آتی دیده شود.

اسلامی،  شورای  مجلس  در  ورزقان  مردم  نماینده 

تصریح کرد: از نظر ما تا به امروز واردات خودرو روند 

برداشته  گام هایی  اما دولت  نداشته است  خوبی 

است.این عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 

کمیسیون صنایع  در  این هفته  وزیر صمت  گفت: 

اعلام کرد که در تلاش هستند تا پایان این هفته 

شود  نهایی  کارکرده  خودروهای  واردات  نامه  آئین 

اما ما گله مند هستیم. مجلس در عرض یک هفته 

قانون واردات را نهایی کرد اما اکنون حدود ۶ ماه 

است که در دولت معطل مانده است.

قانون،  اساس  بر  کرد:  تصریح  پایان  در  دهقانی 

باز  خودرو  واردات  برای   را  دولت  دست  مجلس 

گذاشته است و از نظر ما زمان بر بودن تصویب آئین 

نامه واردات قابل قبول نیست و باید سریع تر اقدام 

شود.

یک عضو کمیسیون صنایع و معادن:

دست دولت برای واردات 
خودرو باز است

وزیر صمت گفت که ایران آمادگی دارد در عمان شهرک صنعتی بزرگ تأسیس 

کند و سرمایه گذاران عمانی را در ایران برای سرمایه گذاری در حوزه معادن 

و صنایع بپذیرد.

به گزارش ایسنا، عباس علی آبادی در بیستمین اجلاس کمیسیون مشترک 

همکاری های اقتصادی و تجاری ایران و عمان اظهار کرد: دو کشور سال ها 

است که به دنبال توسعه همکاری ها در حوزه انرژی با یکدیگر هستند و برای 

تحقق این امر باید خطوط ارتباطی مشخصی داشته باشیم که خط انرژی، 

خود خط ارتباطی است که به تسهیل روابط کمک میکند.

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه آمادگی داریم تا در عمان شهرک 

صنعتی بزرگ تأسیس کنیم، تصریح کرد: می توانیم سرمایه گذاران عمانی را 

در ایران برای سرمایه گذاری در حوزه معادن و صنایع بپذیریم در همین رابطه 

نیز با رییس بانک مرکزی صحبت شده است.

و  اقتصادی  مشارکت  و  زمینه های همکاری  عمان  و  ایران  در  وی  گفته  به 

صنعتی فراهم است و با همکاری سازمان استاندارد می توان، استانداردهای 

دو کشور را به یکدیگر نزدیک کرد.علی آبادی با بیان اینکه در زمینه حمل و 

نقل نیز با همکاری وزارت راه و شهرسازی می توانیم زمینه حمل و نقل دریایی 

ایران و  اقدامات خوبی در  برقی سازی  را فراهم کنیم، اظهار کرد: در زمینه 

برقی  اتومبیل و خودروهای  بنابراین در ساخت  عمان صورت گرفته است. 

می توانیم با یکدیگر کار کنیم.قیس بن محمد الیوسف، وزیر تجارت، صنعت 

و توسعه سرمایه گذاری عمان نیز بر توسعه روابط اقتصادی و تجاری بین 

این دو کشور تاکید کرد.گفتنی است در بیستمین اجلاس کمیسیون مشترک 

همکاری های اقتصادی و تجاری ایران و سلطنت عمان دو توافق نامه حمایت 

از سرمایه گذاری های مشترک بین وزارت صمت ایران و وزارت  اقتصاد عمان 

وزارت  بین  تکنولوژی  و  فناوری  زمینه های  در  همکاری  تفاهم  یادداشت  و 

صمت ایران و اتاق بازرگانی عمان، منعقد شد.

در خصوص  عمانی  و  ایرانی   مذاکراتی  تیم  گذشته  روز  دو  همچنین طی 

موضوعات مختلف به گفت وگو پراختند که از جمله آن می توان به همکاری 

در زمینه صنایع کوچک و متوسط، استاندارد، پروژه های صنعتی، معدنی و 

سرمایه گذاری، بهداشت و درمان، حمل و نقل، مالی اشاره کرد.

آمادگی ایران برای جذب سرمایه گذاری عمان 

خبر خوش مسکن برای این افراد

 بازنشسته نمی شوید مگر اینکه واحد مسکونی خود را تحویل بگیرید

در لامبورگینی کمتر کار کنید و بیشتر حقوق بگیرید

همینطور که در جریان هستید هر خودرو یا موتورسیکلت کارت سوخت دارد 

که دارای رمز است.ممکن است گاهی رمز خود را فراموش کنید یا چند بار آن 

را اشتباه وارد نمایید در این مواقع باید چکار کنیم؟

چرا که کارت هوشمند سوخت، طوری طراحی شده که اگر ۳ مرتبه رمز را 

اشتباه وارد کنید، کارت غیرفعال می شود که در این صورت باید برای فعالسازی 

رمز کارت سوخت، اقدام کنید. به محض مفقودی کارت سوخت، باید بلافاصله 

به دفاتر پلیس+۱۰ مراجعه کرده و آنرا غیرفعال کنند.

رمز کارت سوخت

رمز کارت سوخت های جدید ۴ رقم آخر کد ملی افراد است اما کارت های 

قدیمی و در دوره اول که بسیاری کارت سوخت داشتند، برای کارت خود رمزی 

تعیین می کردند.در صورت فراموشی، افراد باید به یکی از دفتر نواحی شرکت 

پالایش نفت، مراجعه کنند.

اما اگر شخصی ماشین خود را به صورت دست دوم خریداری نماید باید کارت 

را از صاحب ماشین تحویل بگیرد و رمز آن را نیز یادداشت کند. حالا اگر به 

هر دلیلی مالک از دادن رمز خودداری کند؛ شخص باید با مدارک شناسایی و 

مدارک و سند خودرو به دفاتر پلیس+۱۰ رفته و درخواست سوزاندن و دریافت 

کارت سوخت المثنی نماید.

بعد از فراموشی رمز کارت سوخت باید چکار کنیم؟

اگر رمز کارت سوخت خود را فراموش کردید نگران نباشید! برای بازیابی آن 

باید به نواحی شرکت ملی پخش نفت بروید. گاهی حتی بعضی افراد قصد 

تغییر رمز کارت سوخت خود را دارند در این صورت هم باید به شرکت ملی 

پخش نفت مراجعه کنند.

 توجه داشته باشید در این شرایط به دلیل اینکه کارت دست تان است دیگر 

نیازی به صدور المثنی آن نمی باشد.

تغییر رمز کارت سوخت

برای تغییر رمز کارت سوخت خود باید مدارک زیر را همراه داشته باشید:

حضور مالک اصلی کارت یا وکیل او همراه با وکالت نامه

مدارک شناسایی مالک کارت سوخت و یا وکیل

مدارک شناسایی وسیله نقلیه

اصل کارت سوخت

تکمیل فرم تغییر رمز

منظور  به  سیزدهم  دولت  به سیاست های  باتوجه 

پتروشیمی  محصولات  صادرات  و  تولید  افزایش 

اسکله شماره ۱۷ در فاز ۲ پتروشیمی های منطقه ویژه 

پارس جنوبی عسلویه که توسط پتروشیمی هنگام و 

با استفاده از تجهیزات داخلی و کمک متخصصان 

ایرانی ساخته شده، در آستانه بهره برداری قرار دارد.

همزمان  پیشبرد  راستای  در  ایسنا،  گزارش  به 

طرح پتروشیمی هنگام و اسکله شماره ۱۷، تجهیز 

و ساخت این اسکله به عهده این پتروشیمی قرار 

گرفت و بدین ترتیب همزمان با راه اندازی و بهره 

محصول  تولید  که  شرکت  این  اول  فاز  از  برداری 

صادرات  و  کشتی  بارگیری  امکان  است،  آمونیاک 

آمونیاک از طریق این اسکله به بازارهای صادراتی 

هدف فراهم شده است.

از ویژگی های این اسکله، اختصاصی بودن، سیستم 

هوشمند و مکانیزه برای مسیریابی درست و دقیق 

کشتی ها و همچنین بازوی بارگیری منحصر به فرد 

این اسکله است که می توان از آن به عنوان اولین 

بارگیری  برای  ایرانی  بازوی خنک کننده کرایوژنیک 

محصول آمونیاک اشاره کرد که توسط متخصصان 

داخلی ساخته شده است.

شامل  تجهیزات  تمامی  هنگام،  پتروشیمی  شرکت 

یوتیلیتی  و  زیرساخت  دریایی،  و  ایمنی  تجهیزات 

این اسکله را خریداری و تامین کرده است.

توسعه  برای  سیزدهم  دولت  سیاست  به  باتوجه 

سرعت  با  کار  این  پتروشیمی  محصولات  صادرات 

آینده  در  داشت  انتظار  می توان  و  پیشرفته  خوب 

نزدیک میزان صادرات این صنعت افزایش یابد.

با این اشتباه کارت سوخت 

غیرفعال می شود

فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: تکلیف داریم که بی درنگ 

تلاش و کوشش کنیم تا برابر این اوامر، نیروهای مسلح 

قبل از بازنشستگی به داشتن یک واحد مسکونی اطمینان 

حاصل کنند.امیر سرتیپ کیومرث حیدری، امروز چهارشنبه، 

کارکنان  واحدی   ۷۲۰ پروژه  از  بازدید  حاشیه  در  آذر   ۱۵

ارتش در بیرجند، در جمع خبرنگاران افزود: طرح آمایش 

سرزمینی جدید برای منطقه جنوب شرق کشور شروع شده 

و در آمایش جدید نیروهای مسلح نگاه به منطقه خراسان 

جنوبی ویژه است که در حال محقق کردن آن هستیم.وی 

گفت: پیش از این لشکر عملیاتی ۳۰ ارتش از گرگان در 

خراسان جنوبی مستقر شد و در پی آن تیپ ۲۵۸ متحرک 

هجومی هم به بیرجند منتقل خواهد شد.فرمانده نیروی 

و  پهپادی  یگان های  نیاز  بر حسب  افزود:  ارتش،  زمینی 

موشکی نیز استقرار پیدا کرده یا در حال استقرار است و با 

این استقرار و آمایش جدید، امنیت منطقه و مرز تقویت 

می شود.وی از ارتقای توان دفاعی و نظامی در شرق کشور 

با استقرار گروه پهپادی و یگان موشکی خبر داد و گفت: 

نیروی زمینی ارتش در مرز خراسان جنوبی مستقر است 

و این نیروها در کنار مرزبانی، مسئول حفاظت از امنیت 

و مرز هستند که در این سفر از مناطق مرزی بازدید کردیم 

شود. بررسی  پایدار  امنیت  برای  رسانی  خدمت  روند  تا 

سرتیپ حیدری، در ادامه با اشاره به اینکه ساخت مسکن 

اوامر مقام معظم رهبری است،  از  نیروهای مسلح  برای 

کنیم  کوشش  و  تلاش  بی درنگ  که  داریم  تکلیف  افزود: 

تا برابر این اوامر، نیروهای مسلح قبل از بازنشستگی به 

داشتن یک واحد مسکونی اطمینان حاصل کنند.وی گفت: 

نیروی زمینی ارتش در همراهی با ستاد کل نیروهای مسلح 

برنامه ریزی لازم را انجام داده و برخی از واحدهای مسکونی 

به مرحله اجرا رسیده است.

فرمانده نیروی زمینی ارتش، گفت: از همین رو در ارومیه، 

خوزستان، کرمانشاه، سیستان و بلوچستان، خراسان جنوبی 

و گرگان ساخت و سازها شروع شده و برنامه ریزی این است 

که از پایان سال ۱۴۰۳ هیچ کدام از نیروهای زمینی ارتش 

بازنشسته نشوند مگر اینکه واحد مسکونی خود را تحویل 

گرفته یا در حال ساخت باشد.

وی اضافه کرد: این کار در بیرجند با فعالیت و مجاهدت 

بازدید  واحدی  پروژه ۷۲۰  از  امروز  که  بیشتر شروع شده 

داشتیم تا برای نیروهای زمینی ارتش به عنوان منزل ملکی و 

شخصی احداث شود.امیر حیدری، گفت: در فاز بعدی ۴۸۸ 

واحد احداث می شود که از تمامی نیروهای زمینی ارتش 

سراسر کشور دعوت می کنیم اگر مایل به زندگی در بیرجند 

هستند فرصت ثبت نام را از دست ندهند تا برنامه ریزی 

برای آنها انجام شود.وی عنوان کرد: شرکت تعاونی مسکن 

نیروی زمینی ارتش در خراسان جنوبی از شرکت های موفق 

بوده که علاوه بر تکمیل فازهای ۱ و ۲، فاز سوم را با ۷۲۰ 

واحد در دست اجرا دارد، برای این واحدها معماری ایرانی 

و اسلامی پیش بینی کرده اند. همچنین از لحاظ استحکام و 

رعایت زیبایی مورد پسند طراحی خوبی شده است.فرمانده 

به  اشاره  با  ایران،  اسلامی  ارتش جمهوری  زمینی  نیروی 

فعالیت دولت در حوزه مسکن گفت: تاکنون اقدامات خوبی 

شروع شده که با همراهی دولت رابطه متقابل داریم لذا 

در برخی نقاط ارتش اراضی را به عنوان آورده برای تغییر 

کاربری پیشنهاد داده که هم نیروهای مسلح و هم مردم از 

مزایای آن بهره مند شوند.

افزایش صادرات صنعت 

پتروشیمی با بهره برداری از 

اسکله شماره ۱۷ عسلویه

لامبورگینی با اتحادیه ها به توافقی برای ارائه یک هفته 

چهار روزه برای کارکنان تولیدی خود دست یافته است 

زیرا گروه های تولیدی بیشتری ساختار هفته کاری را برای 

FIM- و FIOM کارمندان خود بررسی می کنند.اتحادیه های

CISL گفتند که این توافقنامه تاریخی است زیرا این اولین 

توافق در صنعت خودرو در اروپاست که به کاهش قابل 

توجه ساعات کار بدون کاهش دستمزدها، بلکه افزایش 

آنها دست یافته است. این اقدام در زمانی انجام می شود 

تغییر  حال  در  دولتی  ادارات  و  از شرکت ها  بسیاری  که 

نحوه کار مردم برای بهبود رفاه کارکنان و ارتقای پس انداز 

هزینه ها  افزایش  و  کووید-۱۹  همه گیری  از  پس  شرکت 

هستند.

طرح های مشابه چهار روزه هفته ای که در سایر کشورهای 

که  می دهد  نشان  شد،  اتخاذ  بریتانیا  مانند  اروپایی 

و  شغل  حفظ  می کنند،  کار  کمتری  زمان  در  کارکنان 

یافته  کاهش  بیماری  سطح  و  یافته  بهبود  استخدام 

است. در بیانیه اتحادیه ها آمده است که کمتر کار کنید و 

بهتر کار کنید، این اصلی است که این مذاکره را هدایت 

می کند و بخشی از یک استدلال جامع است.اتحادیه ها 

اعلام کردند که کارگران تولیدی در یک برنامه دو شیفت 

روزه  چهار  هفته ای  با  را  روزه  پنج  هفته ای  چرخشی، 

را  کار  روز  به طور کلی هر سال ۲۲  جایگزین می کنند و 

کاهش می دهند. آنهایی که سه شیفت کار می کنند که 

شامل شیفت های شب نیز می شود، یک هفته پنج روزه 

جایگزین دو هفته چهار روزه خواهند داشت و روزهای 

کاری سالانه خود را ۳۱ روز کاهش می دهند.طبق گزارش 

رویترز، بزرگترین بانک ایتالیا در ژانویه، به منظور کاهش 

هزینه های انرژی، اقدام به کوتاه کردن هفته کاری خود 

کرد و بسیاری از شرکت های دیگر نیز در حال انجام این 

روند هستند.
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رصدخانه واکنش وزارت ارتباطات به بازداشت مدیر سروش پلاس
برنا نوشت: صبح امروز در برخی از رسانه ها شایعه مبنی بر اینکه فرهاد مرادی، مدیرعامل پیامرسان سروش پلاس، به دلیل دقت کم و تاخیر در حذف محتوا، بازداشت 
شده است؛ منتشر شد، اما ساعاتی بعد مدیر روابط عمومی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در واکنش به این خبر در صفحه ویراستی خود نوشت: »حمایت و توسعه 
پلتفرم های داخلی از وظایف وزارت ارتباطات بوده و هست و البته التزام به قانون هم وظیفه پلتفرم ها است، در حال پیگیری موضوع هستیم و از دستگاه قضایی هم 
انتظار صبوری بیش تری در مواجهه با پلتفرم های داخلی داریم همانطور که در موارد مشابه با درایت و نگاه حمایتی به موضوع توجه داشتند«.

و  با حواشی  انتخابات همواره  به  آرمان نوشت: »هفته های منتهی  روزنامه 

تلاش  سیاسی  جناح های  و  گروه ها  و  است  همراه  بسیاری  گمانه زنی های 

لیست های شان  در  که  چهره هایی  معرفی  و  اطلاع رسانی ها  در  تا  می کنند 

معرفی خواهد شد شانس پیروزی خود و جذب آرای برای پیروزی را افزایش 

دهند. در این مورد باید به تحرکات آنچه »ائتلاف برنده« نامیده ایم اشاره کنیم. 

ائتلافی که احتمالا با حضور چهره های نزدیک به »اصلاح طلبان»، »اصولگراهای 

تندروها  با  مقابله  در  »اعتدالیون« شکل خواهد گرفت می تواند  و  میانه رو« 

عملکرد مناسبی داشته باشند. »کمال الدین پیرموذن«، سیاستمدار و نماینده 

پیشین مجلس شورای اسلامی که از جمله نفرات حاضر در ائتلاف انتخاباتی 

اصلاح طلبان، اعتدالیون و اصولگراهای میانه رو محسوب می شود در پاسخ به 

این سوال که آیا بنا بر ادعای برخی اصولگراهای سنتی و تندرو، چهره های 

اصلاح طلب نمی توانند آرای شهروندان را جذب کنند؟ می گوید: »اگر به روند 

انتخاب های گذشته نگاهی اجمالی داشته باشیم می بینیم که هربار چهره های 

انتخاباتی حاضر بودند شور و  اعتدالی در میدان رقابت های  اصلاح طلب و 

مشارکت بیشتر بر فضا حاکم بود. از این رو در هفته های منتهی به انتخابات 

مشاهده می کنیم که اشتیاق شهروندان در شهرستان ها کوچک و متوسط به 

چهره های اصلاح طلب بیشتر است و حتی بر برخی از حوزه ها شنیده می شود 

گذاشته اند.«این  جلو  قدم  پیشین  نمانیدگان  از  دعوت  برای  شهروندان  که 

ادامه  برنده  ائتلاف  تحرکات  و  تحولات  آخرین  خصوص  در  سیاستمدار 

می دهد: »جلسات بین اعضای ائتلاف برگزار می شود ولی هنوز به انسجام لازم 

نرسیده ایم زیرا در این مورد باید در انتظار آخرین مرحله تایید صلاحیت ها 

یعنی تایید صلاحیت توسط »شورای نگهبان« بمانیم و پس از آن در مورد 

نفرات لیست های شهرستان ها و خصوصا کلانشهرها را اطلاع رسانی خواهیم 

کرد. باتوجه به حاشیه هایی که بر علیه ائتلاف برنده  از سوی تندروها و برخی 

از جریان های ضدجمهوریت نظام مطرح می شود ولی از سوی شورای نگهبان 

و مسوولان بالادست نظام پیام هایی در ادامه فرمایشات مقام معظم رهبری 

برای افزایش میزان مشارکت به دست ما می رسد و همین مورد باعث شده 

تا تنور انتخابات در حوزه ها رفته رفته گرم تر شود. در مورد آخرین خروجی های 

جلسات باید به این نکته اشاره کنم که تا اینجای کار محمدرضا باهنر به عنوان 

از کسب نتیجه مطلوب در  انتخاباتی معرفی خواهد شد و پس  سرلیست 

انتخابات او را به عنوان رییس مجلس آینده معرفی خواهد شد.«

وحدت  شورای  سخنگوی  متکی،  منوچهر 

به  جوان  روزنامه  با  گفت وگو  در  اصولگرایان، 

کنش ورزی سیاسی اصلاح طلبان انتقاد داشته و 

گفته است: »برخی از اصلاح طلبان به شرط چاقو 

شرایط  اگر  یعنی  می کنند،  برخورد  انتخابات  با 

برای این افراد فراهم باشد و مطمئن باشند رأی 

می آورند، دعوت به شرکت می کنند، اما در جا هایی 

که زمینه را مناسب ندیده و رأی نمی آورند، با اما 

و اگر با نظام برخورد می کنند. 

که  اصلاح طلب  جریان  افراطی  بخش  به  ما 

وقتی در دولت نیستند، در جایگاه مخالف دولت 

می ایستند و زمانی که دولت را به دست می گیرند 

از جایگاه مخالف نظام برخورد می کنند، توصیه 

می کنیم از این رویکرد ناصواب دست بردارند و 

در جا هایی که لازم است در خدمت نظام باشند؛ 

البته  آورده اند،  به وجود  را  آن  نظامی که مردم 

معرفی  را  خود  نامزد های  کنیم.  نقد  می توانیم 

در  نشوند.«وی  نظام  با  تقابل  وارد  اما  کنند، 

مخالف خوانی  »معمولًا  کرده:   خاطرنشان  ادامه 

ضرباهنگ قشنگی دارد. روشنفکرپسند است و 

برای تبلیغات هم بیشتر به کار می آید، اما برای 

کسی که نسبت به نظام تعهد دارد، این شیوه 

پسندیده نیست. 

از نظام امتیاز می گیرند،  همانگونه که جریانات 

باید متقابلًا به نظام کمک کنند. به عنوان مثال 

احزاب نقش خود را در مسئله مشارکت سیاسی 

باید ایفا کنند. جریان های سیاسی باید متعهدانه 

وارد میدان شوند. وقتی یک حزبی مجوز فعالیت 

می گیرد، این مجوز به این معناست که به صورت 

ایجابی می خواهد فعالیت سیاسی انجام دهد. 

گل فعالیت سیاسی هم انتخابات است و جریانات 

حزبی  نمی شود  کنند.  پیدا  حضور  آن  در  باید 

مجوز فعالیت بگیرد، اما بگوید که من انتخابات 

را تحریم می کنم! عدم شرکت در انتخابات ایجاد 

افراد  آن همین  در  که  است  نظامی  با  تعارض 

مجوز فعالیت گرفته اند، ضمناً در هیچ کجای دنیا 

زمانی  فقط  سیاسی  احزاب  که  نیست  مرسوم 

انتخابات  در  می شوند،  پیروز  کنند  احساس  که 

حضور پیدا کنند. در دیگر کشور ها احزاب بار ها در 

انتخابات شرکت می کنند، اما شکست می خورند، 

به رغم آن در فرایند های سیاسی مشارکت دارند، 

بنابراین احزاب باید به تعهد خود در قبال ملت و 

انقلاب پایبند باشند. 

یکی از راه های ایفای این تعهد ترغیب مردم به 

بر احزاب و  انتخابات است. علاوه  مشارکت در 

جریان های سیاسی شخصیت ها و افراد ذی نفوذ 

و گروه های مرجع نیز در انتخابات مؤثر و مهم 

نظام  و  انقلاب  این  واسطه  به  این ها  هستند. 

را  جایگاه  این  بنابراین  کرده اند،  پیدا  جایگاهی 

باید برای نظام هزینه کنند، در شرایطی که دشمن 

با تمام توان تلاش می کند مردم را از حضور در 

سرمایه های  این  رسالت  کند،  ناامید  انتخابات 

اجتماعی ملت افشاندن امید و یادآوری حق مردم 

در تعیین سرنوشت خویش است.«

محسن هاشمی رئیس شورای مرکزی حزب 

کارگزاران سازندگی درباره برنامه این حزب برای 

مجلس به خبرآنلاین گفت: »منتظر تایید صلاحیت ها از انتخابات 

طرف شورای نگهبان هستیم، حدود ۵۰ روز دیگر نتایج احراز صلاحیت ها 

ببندیم  لیستی  که می توانیم  آن وقت تصمیم می گیریم  و  منتشر می شود 

یا خیر.

باید نتیجه احراز صلاحیت ها مشخص شود و ببینیم در هر نقطه از ایران 

صلاحیت چه کسانی تایید شده و در نهایت می شود لیستی بست یا خیر. 

البته تعداد اعضای شاخصی که ثبت نام کردند بسیار کم است تا جایی که از 

حزب کارگزاران سازندگی فقط نمازی و تاج الدین ثبت نام کردند اما آنهایی هم 

که ثبت نام کرده بودند، تایید صلاحیت نشدند.«

در  قالیباف  محمدباقر  ایسنا،  گزارش  به 

نشست مشترک امروز مجلس شورای اسلامی 

دولت  بیان کرد: به رئیس جمهور، معاون اول و وزرای محترم و با 

همه عزیزانی که در این هفته در مجلس شورای اسلامی حضور پیدا کردند 

خیرمقدم می گویم. یکی از ویژگی های این دولت این بوده که به طور متعدد 

در مناسبت های مختلف در مجلس حضور پیدا کردند. رئیس جمهور بسیار 

صحیح و به جا اشاره کردند که همدلی و همکاری بین دولت و مجلس 

شورای اسلامی یک ضرورت است. این خواسته حضرت آقا و مردم است. 

حتما کسانی هستند که دوست داشته باشند اختلاف سلیقه و مباحثه 

کارشناسی را تبدیل به اختلاف بین قوا کنند اما بنده می گویم که هرگز چنین 

اتفاقی در جبهه انقلاب نخواهد افتاد.

وزیر اقتصاد گفت: اقدامات خوبی در کنترل 

ناترازی بانک ها صورت  نقدینگی و کاهش 

گرفته که منجر به کاهش تورم شده و امیدواریم تا پایان سال همین ثبات قیمت ها 

را داشته باشیم.

به گزارش ایسنا، سید احسان خاندوزی در حاشیه مراسم روز حسابدار اظهار کرد: در 

بخش تورم می بینیم که شتاب و سرعت افزایش قیمت ها کاهش پیدا کرده است.

وی افزود: هم در بخش کسری بودجه و هم در بخش بانکی کشور که بانک های 

ناتراز تعیین تکلیف شوند تا به مهار تورم کمک شود این دو اتفاق تقریبا مطابق 

هدفی که تعیین شده در نقدینگی و شبکه بانکی در حال رخ دادن است.

وزیر اقتصاد تاکید کرد: ان شاءالله بتوانیم تا پایان سال همین ثبات قیمت ها و 

کاهش تورم نسبت به سال گذشته را داشته باشیم

برنامه کارگزاران 
برای انتخابات 

مجلس

تاکید قالیباف بر 
همکاری دولت

 و مجلس

باهنررئیسمجلسدوازدهممیشود؟

خبرگزاری تسنیم نوشت:  »تنها چند روز از انتشار ترانه 

جدید ساسی مانکن با عنوان »برادران لیلا« گذشته و 

مجازی  فضای  در  نیز  آن  ویدئو  موزیک  از  ای  قطعه 

دست به دست می شود. جدیدترین کار این خواننده 

از  بسیاری  اعتراض  صدای  که  بوده  وقیح  قدری  به 

شنوندگان آن را هم درآورده است. استفاده صریح و بی 

اروتیک«  از عبارت هایی که مصداق عینی »لغات  پرده 

 ،18 مثبت  تصاویر  نمایش  کنار  در  می شوند  شناخته 

باعث شده تا جامعه ایرانی نسبت به آن واکنش منفی 

بدهد. با بررسی دقیق تر بر قطعه موسیقایی »برادران 

لیلا« می توان نکات قابل توجهی را بررسی کرد:

ایرانی  عرف جامعه  از  خارج  عبارت های  از  استفاده   -۱

و عبارت های اروتیک می تواند به عنوان نوعی مصداق 

قضایی  پیگیری  مورد  و  شده  شناخته  فساد  اصلی 

قرار گیرد. اقرار خود ساسی مانکن به مثبت 18 بودن 

یا جدی( طی یک پست  روی شوخی  )از  کلیپ  این 

اینستاگرامی که روی صفحه او منتشر شده به وضوح 

نشان می دهد که این کار عامدانه بوده است.

از سویی دیگر، این حقیقت را هم باید اضافه کرد که 

با توجه به تجربیات گذشته درباره موزیک ویدئوهای 

از  استفاده  ویژه  به  یافته  حیدری  ساسان  پیشین 

بازیگران )فیلم های جنسی( و مدل ها که به نظر می رسد 

مصداق  شده،  تکرار  نیز  او  جدید  ویدئو  موزیک  در 

برای  فی الارض  افساد  و حتی  فحشاء  و  فساد  اشاعه 

او قابل طرح است، فسادی که لایه بیرونی و پوششی 

برای بی کیفیتی موسیقی و صدای این خواننده نمای 

آنطرف آبی است.از این رو مطالبه اصلی از دستگاه قضا، 

پیگیری حقوقی و قضایی برای محاکمه و صدور حکم 

درست برای وی است. همانطور که در نمونه های مشابه 

دستگیری  قضاییه جهت  قوه  از سوی  احکامی  دیگر، 

افراد خاطی حتی به صورت غیابی صادر و به اینترپل 

داده شد. شاید دستگیری ساسی مانکن و استرداد او 

به ایران کمی دور از ذهن به نظر برسد، اما صدور چنین 

حکمی می تواند از تکرار اتفاقات مشابه در آینده از سوی 

کند.  جلوگیری  آنجلسی  لس  خواننده های  دیگر  یا  او 

نباید فراموش کنیم که دعوت این خواننده از ایرانیان 

این  محوریت  با  دابمسش هایی  ارسال  و  ضبط  برای 

موسیقی و انتشار آن در صفحه اجتماعی اش سبب نشر 

بسیار بیشتر موسیقی خارج از عرف ساخته شده توسط 

وی است.

۲- مروری بر موزیک ویدئوهای اخیر ساسی مانکن در 

از سال 1397 به بعد به صورت  سالیان اخیر، به ویژه 

کاملًا واضح نشان می دهد که هدف این خواننده دقیقاً 

کدام گروه سنی در ایران است. او در موزیک ویدئوهای 

قبلی خود و ترانه »برادران لیلا« که اخیراً منتشر کرده، 

با  بار  قرار داده و هر  را هدف  نوجوان  نسل کودک و 

استفاده از المانی مرتبط با کودکان، نوجوانان و دانش 

آموزان هدف اصلی خود را فاش کرده است. با توجه به 

این موضوع توجه به حقوق کودکان بیش از هر موضوع 

دیگری قابل بررسی و پیگیری است.

امیدواری خاندوزی 
به کاهش تورم
 تا پایان سال

خبــــــــــــر

خبر

خبر

خبــــــــــــر

قوه قضائیه علیه »فساد ساسی مانکن« اقدام کند

اصلاحطلبانباانتخابات»بهشرطچاقو«
پیرامون معاملهمیکنند گمانه زنی هایی  رسانه ها  برخی  اخیراً 

کاندیداتوری محسن هاشمی رفسنجانی در انتخابات 

ریاست جمهوری ۱۴۰۴ مطرح کرده اند که این مسئله با 

واکنش او همراه شده است.

گفت:  خبرآنلاین  به  خصوص  این  در  هاشمی 

در  بنده  داوطلبی  پیرامون  شده  مطرح  »ادعاهای 

انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۴ صرفاً یک گمانه زنی 

زودهنگام است. به عبارت دیگر اینکه هنوز انتخابات 

مجلس را پشت سر نگذاشتیم، ناگهان از انتخابات 

گمانه زنی  یک  این  می گویند  ریاست جمهوری 

زودهنگام محسوب می شود که باید منظور خودشان 

را از این کار توضیح دهند.«

وی در خصوص نقش آفرینی حزب کارگزاران سازندگی 

در انتخابات اسفندماه خاظرنشان کرد:  »منتظر تایید 

صلاحیت ها از طرف شورای نگهبان هستیم، حدود 

۵۰ روز دیگر نتایج احراز صلاحیت ها منتشر می شود و 

آن وقت تصمیم می گیریم که می توانیم لیستی ببندیم 

یا خیر.« هاشمی تصریح کرد: »البته حزب کارگزاران 

شورای  و  موسس  هیئت  اعضا،  همراه  سازندگی 

مرکزی که همگی از سوابق ارزشمندی در مدیریت 

اجرایی کشور برخوردار هستند این قابلیت را دارد که 

در صورتی که افراد در نتیجه نظارت استصوابی تایید 

صلاحیت شوند، بر مبنای سیاست های اعتدالی کشور 

را به صورتی اداره کند که از نظر معیشت، توسعه و 

ناترازی ها کشور از بحران خارج شود.«

انتخابات  برای  هاشمی  محسن  که  است  گفتنی 

ریاست جمهوری سال ۱۴۰۰ هم کاندید شده بود که 

صلاحیت وی توسط شورای نگهبان احراز نشد.

اظهارات مبهم محسن 

هاشمی پیرامون 

کاندیداتوری اش در 

انتخابات ریاست جمهوری

ناصر ایمانی، فعال سیاسی اصولگرا درباره سیاست و رویکرد رسانه های 

هم میهن  به  دلاری،  ۷/۳میلیارد  فساد  با  مواجهه  در  دولت  حامی 

گفت:»متاسفانه مبارزه با فساد اقتصادی در کشور تحت الشعاع نزا ع های 

سیاسی قرار می گیرد و فرقی نمی کند این فساد در چه دولتی افشا شود. 

همواره دولتی که بر سر کار است، خود را از این موضوع جدا می کند. این 

در حالی است که در فساد ۷/۳میلیارد دلاری، هر دو دولت یعنی دولت 

گذشته و دولت کنونی، قصور داشته اند و باید هر دولت مورد سوال قرار 

گیرد که چرا این فساد رخ داده و اقدام خاصی صورت نگرفته است. البته 

نکته مهمتر این است که باید از تمامی نهادهای نظارتی نیز پرسیده شود 

که چرا نظارت صحیحی به این موضوع نداشته اند.«

او با بیان اینکه مبارزه با فساد باید ملی باشد، اعلام کرد: »فسادی که این 

روزها در صدر اخبار قرار گرفته است، موضوع تازه ای نیست زیرا حدود 

یک سال است که این فساد شناسایی شده اما به تازگی رسانه ای شده 

است. فساد دلاری کنونی فارغ از اینکه در کدام دولت رخ داده است، 

باید به دور از فضای رسانه ای  در یک فضای غیررسانه ای از تمامی زوایا 

مورد بررسی قرار گیرد.

 دربررسی این موضوع هم تمامی دست اندرکاران فارغ از دولت کنونی 

یا گذشته یا نهادهای نظارتی باید در برابر قصورشان پاسخگو باشند. 

با توجه به اینکه بخشی از این ارزها برای خرید تجهیزات است باید 

تمامی زوایا بررسی شود. اتهام زنی بی دلیل صرفاً با نگاه جناحی صحیح 

نیست.«

این فعال سیاسی معتقد است: »اگر می خواهیم با فساد مبارزه کنیم باید 

نگاه ملی فارغ از درگیری های سیاسی و جناحی داشته باشیم و مادامی 

که این رویه نباشد، مبارزه با فساد به جایی نمی رسد. مبارزه با فساد 

اصولگرا یا اصلاح طلب ندارد و باید دیدگاه دو جریان سیاسی در این باره 

اصلاح شود زیرا در صورت تجدیدنظر این دیدگاه و سیاسی دیدن فساد 

به کشور آسیب وارد می شود. در این پرونده هر دو دولت قصور دارند.«

 او در پاسخ به اینکه مسئولیت قوه قضائیه در چگونگی برخورد با این 

پرونده و فشارهایی که متوجه این قوه از سوی حامیان دولت می شود، 

چیست؟  اظهار کرد: »هر جرم و تخلفی که در کشور صورت گیرد، در 

نهایت قوه قضائیه باید آن را بررسی کند و قبل و بعد فساد،  این قوه 

مسئولیت دارد و باید رسیدگی کند. نه تنها قوه  قضائیه بلکه باید سایر 

نهادهای نظارتی مانند وزارت اطلاعات، سازمان بازرسی کل کشور و سایر 

نهادها نیز پاسخ گو باشند.«  

درفسادوارداتچایهردودولتمقصرند

روزنامه فرهیختگان در گزارشی به بررسی هزینه های 

جامعه  در  گردانی  پدیده سگ  شوم  تبعات  و  بالا 

پرداخته و نوشته است: »اگر دقت کنید، دیگر کمتر 

صدای خنده و شادی کودکان از پارک ها   به گوش 

خیابان ها  در  دیگر  که  است  کسی  کمتر  می رسد. 

فرزندش را در آغوش گرفته و قدم بزند. صدایی که 

این روزها از دل پارک ها   بلند می شود، صدای پارس 

را در  سگ هاست و آنچه که جای فرزند و کودک 

آغوش زنان و مردان گرفته، توله سگ ها هستند.

چند سالی می شود که سگ پروری در کشورمان نسبت 

به قبل زیاد شده و خانواده ها یا افراد به بهانه های 

مختلف به سراغ نگهداری سگ می روند. این رویه در 

دل جامعه ما تا جایی پیش رفته است که به دنبال 

نگهداری از سگ، امروز اقتصاد مرتبط با این مساله نیز 

به وجود آمده است.در جامعه مان حالا دیگر سگ ها 

آرایشگاه دارند، آتلیه مخصوص به خودشان را دارند و 

از همه مهم تر که در کلانشهرها به خصوص در تهران به 

وضوح بیشتر شدن پت شاپ ها را می بینیم.همچنین 

بیمارستان های خصوصی دامپزشکی و بیشتر شدن 

کلینیک های دامپزشکی حیوانات خانگی در چند سال 

اخیر در کلانشهرهایی مانند تهران، یک جنبه دیگر 

مرتبط با سگ پروری است. ما در ماجرای نگهداری از 

سگ و اقتصاد آن حتی آمار و ارقام عجیب واردات و 

قاچاق لوازم نگهداری از سگ را هم می بینیم. البته این 

تمام ماجرا نیست و حتی شغل های عجیبی مانند 

مربی سگ هم به وجود آمده است که تربیت سگ و 

اهلی کردن آن را به عهده دارد. مکان هایی مانند مهد 

سگ هم عموما در مناطق شمال و متمول تهران برپا 

شده اند که وظیفه شان نگهداری از سگ در ساعات 

خاصی از روز است.به نظر می رسد حالا پس از زیاد 

شدن تعداد افرادی که از سگ ها نگهداری می کنند 

لازم است بالاخره در این مساله حاکمیت و قانون 

ابعاد اجتماعی و فرهنگی سگ پروری  ورود کند و 

و سگ بازی بررسی شود. حالا دیگر پس از سال ها 

غفلت از این مساله لازم است به پرسش های مرتبط 

با سگ پروری پاسخ داده شود.

با سگ گردانی چه باید کرد؟
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رضا نظرزاده مسئولیت فنی شاهین عامری در لیگ یک بر عهده گرفتورزش 
به گزارش پایگاه تخصصی فوتبال بوشهر مربی جوان بوشهری بعد بازگشت امتیاز شاهین عامری به استان بوشهر با مالک این باشگاه وارد مذاکره شد و از 

روز شنله تمرینات این تیم را بر عهده گرفت. شاهین عامری در انتهای جدول لیگ دسته اول با هفت امتیاز قرار دارد و سه بازی تا نیم فصل اول زمان دارد. 
نظرزاده دو فصل پیش هدایت همین تیم را در لیگ دو بر عهده داشت و سال گذشته گسار را در لیگ برتر بزرگسالان استان بوشهر قهرمان کرد.

خبر

گزارش

خبر

خبر

کلوپ:

 سیتی چطور با 10 امتیاز 

اختلاف صدرنشین نیست!

سقوط پرسپولیس به رده سیزدهم آسیا

استقلال، صدرنشین تیم های ایرانی در رده بندی جهانی

در جدیدترین رده بندی اوپتا، استقلال و سپاهان در میان 

10 تیم برتر آسیا حضور دارند و پرسپولیس با 58 رتبه 

سقوط در رنکینگ جهانی، به جایگاه سیزدهم قاره نزول 

کرد.

 وب سایت جهانی آمار فوتبال ملقب به اوپتا، رده بندی 

بهترین باشگاه های آسیا را بر اساس سطح تیم ها، نتایج 

آنها و دستاوردهای کسب شده در تورنمنت های مختلف 

را منتشر کرد که در این میان، استقلال و سپاهان از ایران 

در جمع 10 تیم برتر قاره قرار گرفته اند.

موفق شده اند  عربستانی  باشگاه های  رده بندی،  این  در 

چهار رده را در میان 10 تیم برتر آسیا کسب کنند، از جمله 

سه رده نخست که به الهلال، النصر و الاتحاد تعلق دارد. 

دو تیم از کره جنوبی و دو تیم نیز از ژاپن در میان تیم های 

برتر حضور دارند. پرسپولیس نیز در جایگاه سیزدهم قرار 

دارد.

* اوپتا در توضیح علت حضور استقلال در رده هفتم آسیا 

و 216 جهان نوشته است:

این باشگاه تهرانی 9 عنوان قهرمانی لیگ ایران و هفت 

جام حذفی )رکورددار این مسابقات( را به دست آورده 

است. آنها آخرین بار در فصل 2021-2022 قهرمان لیگ 

شدند.استقلال تنها باشگاه ایرانی است که قهرمان لیگ 

قهرمانان آسیا شده است و دو بار در سال های 1970 و 

1990-1991 به عنوان قهرمانی دست یافت )پاس تهران در 

سال های 1992-1993 نیز قهرمان شد، اما این باشگاه در 

سال 2007 منحل شد(.

* این رسانه درباره سپاهان که در جایگاه هشتم آسیا و 

217 جهان ایستاده، نوشته است:

تیم ایرانی سپاهان پنج عنوان قهرمانی لیگ برتر خلیج 

فارس را کسب کرده است، اما از فصل 2014-2015 موفق 

به تکرار این عنوان نشده است. در واقع، آنها از آن زمان 

تاکنون سه بار دوم شده اند، از جمله در دو فصل گذشته. 

آنها تنها تیم ایرانی هستند که در جام باشگاه های جهان 

در سال 2007 شرکت کرده اند.

سپاهان که در اصفهان مستقر است، در ورزشگاه 75 هزار 

نفری نقش جهان بازی می کند. در ترکیب آنها چند ملی 

پوش ایرانی از جمله رامین رضاییان باتجربه حضور دارند.

الهلال عربستان  در رتبه اول آسیا و 63 جهان، باشگاه 

سعودی قرار گرفت که به گفته این سایت، تحت هدایت 

ژسوس،  ژرژ  لیسبون،  اسپورتینگ  و  بنفیکا  سابق  مربی 

عملکرد عالی داشته که برای دومین بار هدایت این تیم 

را برعهده گرفته تا با کمک گروهی از ستاره ها این تیم را 

به صدر لیگ حرفه ای عربستان برساند.

دارد  قرار  النصر  باشگاه  جهان،   95 و  آسیا  دوم  رده  در 

که به گفته اوپتا 9 عنوان قهرمانی لیگ عربستان را در 

اختیار دارد. با حضور کاپیتان پرتغال، کریستیانو رونالدو، 

آینده  سال  دو  یکی  در  آنها  که  کنید  تصور  می توانید 

شانس خوبی برای بهبود رتبه خود خواهند داشت.

النصر فصل گذشته پس از قهرمان الاتحاد در رده دوم قرار 

گرفت، اما با هجوم بازیکنان هیجان انگیز به لیگ حرفه ای 

عربستان در اوایل سال جاری، آنها به دنبال کسب اولین 

عنوان قهرمانی خود از فصل 19-2018 هستند.

در جایگاه سوم قاره آسیا و 136 در سطح جهانی، باشگاه 

الاتحاد عربستان قرار دارد که این سایت از آن به عنوان 

رقیب دیرینه برای الهلال یاد کرده و با 9 قهرمانی لیگ، 

دسامبر  در  عربستان  فعلی  است.قهرمان  برابر  النصر  با 

امسال در جام باشگاه های جهان شرکت خواهد کرد و در 

دور اول به مصاف اوکلند سیتی خواهد رفت. الاتحاد دو 

قهرمانی در لیگ قهرمانان آسیا دارد که دو بار متوالی در 

سال های 2004 و 2005 به دست آمده است.

به طور کلی، تیم های الهلال عربستان، النصر عربستان، 

کوبه  ویسل  ژاپن،  فرونتال  کاوازکی  عربستان،  الاتحاد 

ایران،  استقلال  جنوبی،  کره  هیوندای  اولسان  ژاپن، 

التعاون  و  کره جنوبی  استیلرز  پوهانگ  ایران،  سپاهان 

عربستان در رتبه های اول تا دهم آسیا قرار گرفته اند.

با  امتیاز اختلاف  با 10  اینکه سیتی  از  یورگن کلوپ 

رقبایش در صدر لیگ برتر نیست، ابراز تعجب کرد.

کلوپ: سیتی چطور با 10 امتیاز اختلاف صدرنشین 

نیست! لیورپول پس از پیروزی برابر شفیلدیونایتد فردا 

باید در زمین پالاس به میدان برود. قرمزها این شانس 

را دارند تا در صورت پیروزی موقتا صدرنشین شوند و 

البته باید کمی دیرتر منتظر نتیجه پایانی بازی ارسنال با 

ویلا باشند.کلوپ در مورد شانس صدرنشینی لیورپول 

گفت: »ما می خواهیم بازی خود را ببریم و فکر نمی کنم 

از جانب ما آرسنال برای بازی با استون ویلا نیازی به 

فشار اضافی داشته باشد. بازی آن ها به اندازه کافی 

سنگین است. ما باید مقابل کریستال پالاس عالی 

کار کنیم تا برنده شویم. ما به امتیازات کامل این بازی 

نیاز داریم و می خواهیم به آن برسیم.«کلوپ در مورد 

روی هاجسون گفت: »من واقعا خوشحالم که او را در 

لیگ برتر ملاقات کردم زیرا او یک فرد برجسته است. 

وقتی او را می بینم، همیشه می گویم که تو اینجا چه کار 

می کنی؟«

کلوپ در نبرد تیم های بالانشین گفت: »به نظر می رسد 

کمی غیرمعمول است که سیتی با 10 امتیاز اختلاف 

نسبت به تیم دوم در صدر جدول نیست. آرسنال 

خیلی خوب کار می کند. استون ویلا فوق العاده قوی 

است. یونایتد، من بازی های آن ها را دنبال نمی کنم، اما 

آن ها در همین اطراف هستند. حتی ما می توانستیم 

چند امتیاز بیشتر داشته باشیم، اما این طور نشد. ما 

فعلا فقط برای بازی بعدی آماده می شویم و سعی 

می کنیم دوباره برنده شویم.«

از  لیورپول جلوتر  تیم  این  آیا  اینکه  مورد  در  کلوپ 

»من  گفت:  است،  شده  تعیین  قبل  از  برنامه های 

در ابتدای پیش فصل یک اصول پایه تعیین کردم. 

واقعی، شما  تیم  به یک  تبدیل شدن  برای  سپس 

باید بر مشکلات غلبه کنید. برابر تاتنهام اگر با مشکل 

داوری روبرو نشده بودیم، شاید الان صدرنشین بودیم. 

نمی دانم بدون آن کارت قرمز اشتباه، ما الان کجای 

جدول قرار داشتیم. من از پیشرفت تیم تا این مرحله 

راضی هستم. ما بازیکنان بزرگی که در رختکن، رهبر 

تیم بودند را از دست دادیم و مجبور شدیم برای آن ها 

جایگزین پیدا کنیم. من نمی توانم ناراضی باشم.«کلوپ 

فقط  تیم ها  »بیشتر  گفت:  مصدومیت ها  مورد  در 

دو مصدوم با رسیدن به یک مشکل واقعی فاصله 

»ویرژیل  گفت:  فن دایک  فرم  مورد  در  دارند.«کلوپ 

بهترین مدافع جهان است. آیا او اشتباهات بدی داشته 

است؟ بله. مدافعی را به من نشان بدهید که هرگز 

اشتباه نداشته است. آیا ریو فردیناند همیشه عالی 

بود؟ یاپ استام؟ سامی هیپیا؟ هیچ کس بی اشتباه 

نبود و هیچ کس هرگز نخواهد بود. فن دایک برای تیم 

فوق العاده مهم است.«کلوپ در مورد اینکه آیا لیورپول 

پس از مصدومیت ماتیپ نیاز به خرید یک مدافع 

در  یا خیر، گفت: »شما همیشه  دارد  میانی جدید 

مورد نقل و انتقالات جوری صحبت می کنید که انگار 

ساده ترین کار در جهان است. هر خریدی هزینه دارد و 

جانشین ماتیپ باید بازیکنی با کیفیت و مناسبی باشد 

که طبعا گران خواهد بود و مشخص نیست ژانویه 

چنین بازیکنی در دسترس باشد. ما هنوز چهار مدافع 

میانی داریم. به من بگویید کدام باشگاه حاضر می شود 

مدافع میانی ارزشمند خود را وسط فصل بفروشد.«

یحیی گل محمدی درباره شایعه حضور برانکو ایوانکوویچ به 

جای او روی نیمکت پرسپولیس صحبت کرد.گل محمدی: 

حاضرم پرسپولیس را به برانکو بدهم!

یحیی گل محمدی سرمربی تیم پرسپولیس چند روز بعد 

از دیدار با الدحیل در سالن کنفرانس خبری سازمان لیگ 

حضور یافت تا به سوالات خبرنگاران پیرامون دیدار با هوادار 

پاسخ دهد.این نشست که کاملا تحت تاثیر دیدار با الدحیل 

بود، با سوال خبرنگاران درباره تشابه وضعیت پرسپولیس 

و منچسترسیتی همراه بود که یحیی در این مورد گفت اگر 

سازمان دهی و امکانات خوب باشد، می توانند به موفقیت 

چند ساله فکر کنند.با این حال شاید جالب ترین بخش 

نشست خبری زمانی بود که در مورد برانکو ایوانکوویچ از 

یحیی سوال شد. باتوجه به شایعاتی که در روزهای اخیر از 

برانکو در فضای مجازی پخش شده، این اولین باری بود که 

یحیی به صراحت در این مورد صحبت کرد.

اظهارات سرمربی پرسپولیس را بخوانید:

پرسپولیسصحبت های اولیه؟

و  گذراندیم  را  آسیا  قهرمانان  لیگ  ما  اینکه  به  باتوجه 

بازگشتیم.  برتر  لیگ  به  کنیم،  صعود  گروه  از  نتوانستیم 

خوشبختانه 5-6 بازی پشت سر هم و پی در پی را داریم 

که می تواند به روند تیم کمک کند. اولین بازی با تیم هوادار 

است که نتایج نسبتا خوبی با آقای فکری گرفتند و برای 

ما قابل احترام هستند. ما دوست داریم در این بازی فقط 

پیروز شویم و بتوانیم مسیر خودمان را ارائه دهیم. چیزی 

که برای این بازی اهمیت دارد بازی قبلی را فراموش کنیم 

و از نظر روحی روانی خودمان را ریکاوری کنیم و آماده این 

بازی شویم.احساس مسئولیتی که بعد از بازی بچه ها نشان 

دادند قابل تشکر است. احساسم این است که در بازی های 

بعدی باتوجه به اینکه همه ما اراده داریم نتایج قبلی را 

جبران کنیم، بسیار مهم است. مسائلی مثل مصدومیت یا 

شانس وجود دارد، البته من به شانس در فوتبال اعتقاد 

ندارم اما مصدومیت خیلی ما را اذیت کرد. وحید امیری، 

عالیشاه، پورعلی گنجی، سلمانی و... به تناوب مصدوم یا 

مریض شدند اما در هر صورت شرایط ما الان بهتر است و 

امیدوارم فردا بتوانیم بازی هجومی و خوبی را ارائه دهیم.

پرسپولیسجلسه دیروز با درویش؟

روزهای  می دانستم  و  کردم  پیش بینی  را  روزها  این  من 

سختی خواهیم داشت، باتوجه به عملکردی که داشتیم. این 

روزها قابل پیش بینی بود و چیزی که الان خیلی مهم است 

برای ما، این است که راه و مسیری را که در پیش گرفتیم، 

ادامه دهیم. ما می خواهیم تمرکز بیشتری در مسائل فنی و 

غیرفنی داشته باشیم.

پرسپولیس تشابه وضعیت پرسپولیس و منچسترسیتی. 

پرسپولیس هرگز این شرایط را با شما نداشته، چه راهکاری 

برای خروج از بحران دارید؟

خیلی مورد خوبی را اشاره کردید به نظرم. یک تیم ممکن 

است مثل پرسپولیس یا منچسترسیتی، سال ها در سطح 

اما  کند  را کسب  زیادی  جام  و  باشد  داشته  اول حضور 

ادامه پیدا کند،  اینکه این موضوع سال های سال  انتظار 

و  امکانات  و  برنامه ریزی  اینکه  نباشد. مگر  شاید درست 

سازمان دهی خوبی داشته باشیم.

بعد از اینکه قهرمان شدیم، وارد لیگ قهرمانان آسیا شدیم 

اما ما متاسفانه نتوانستیم تیم پارسال را حفظ کنیم و تازه 

سه بازیکن را هم از دست دادیم. بازیکنان جدید هم طبیعی 

بود زمان ببرد که با تیم وفق پیدا کنند. هواداران هم دوست 

دارند همیشه بالا باشیم، وقتی این اتفاق نیفتد طبیعی 

است عصبانی یا ناراحت شوند. من به آن ها حق می دهم 

و نمی گویم چرا این اتفاق افتاد. ناراحتی و عصبانیت آن ها 

ما را ناراحت نخواهد کرد و ما باید از این مسئله استفاده 

خوبی کنیم و نتایج را با تمرکز بیشتر جبران کنیم.

پرسپولیس نمایش ضعیف پرسپولیس در شش بازی اخیر؟

مصدومیت های  بحث  نظرم  به  ما  مشکل  بزرگ ترین 

بدموقع بود. مرتضی در ساختار دفاعی و یاسین در ساختار 

بود،  امیری  وحید  طولانی  و  زیاد  مصدومیت  هجومی، 

خود امید عالیشاه در سه مقطع، ترابی و سرلک هم بودند. 

یک سری اتفاقات اینجوری برای ما افتاد. 

همین بازیکنان 30-40% تیم هستند و قطعا این اثر منفی 

و حواشی هم وجود  اتفاقات  گذاشت. یک سری  خواهد 

داشت که نمی شود درباره آن صحبت کرد چون حالت نبش 

قبر دارد. تنها چیزی که برای ما اهمیت دارد بازی فرداست 

که باید با تمام وجود و تمرکز این بازی را ببریم.

پرسپولیس شایعه حضور برانکو

اینکه حرفه ای بوده یا نبوده، به نظرم یک شیطنت بوده. 

هیچ کس بهتر از برانکو برای پرسپولیس نیست، اگر بدانم 

بیاید  فردا  از  و  برانکو  آقای  تحویل  تیم  می آید،  امشب 

ندارم،  برانکو  آقای  با  مشکلی  هیچ  من  کند.  مربیگری 

بعضی ها اسم او را می آورند که من ناراحت شوم اما این طور 

نیست. استاد من بوده آقای برانکو و خیلی از موفقیت های 

تیم در سال های اخیر را مدیون آقای برانکو هستیم، همه 

ما. ایشان بهترین مربی است که می تواند برای پرسپولیس 

انتخاب شود.

پرسپولیس خودشان تکذیب کردند.

دارد.  پیش  در  عمان  با  را  ملت ها  او جام  می دانم. خود 

شیطنت هایی است که بیشترش شاید فوتبالی نباشد و 

مردمی که یکم می فهمند، می دانند جوی که راه انداختند، 

به چه دلیلی است و اگر لازم باشد در این مورد صحبت 

می کنیم.

پرسپولیس بازی با هوادار یا دربی؟

این  از  بعد  دربی  برای  و  فرداست  بازی  بازی،  مهم ترین 

بازی فرصت داریم آنالیز کنیم. برای من بازی با هوادار مهم 

است و امیدوارم جوی مثل بازی هوادار باشد. از هواداران 

می خواهیم تیم را تنها نگذارند و تیم متعلق به آن هاست. 

همه ما یک هدف و آرزو داریم، اینکه هواداران ما خوشحال 

شوند. بعضی مواقع نمی شود و ما شرمنده آن ها هستیم. 

آن ها در سرما می آیند و تیم را حمایت می کنند و امیدوارم 

جو بازی فردا هم مثل هوادار باشد.

پرسپولیس استفاده از نبیل باهویی؟

ما امروز جلسه فنی داریم و در مورد این مسئله تا فردا 

باید صبر کنید.

از  چرا  خارجی؛  مهاجمان  ضعیف  عملکرد  پرسپولیس 

بازیکنان آکادمی استفاده نمی شود؟

ما امید فهمی و سورگی و بابایی را داریم و چند بازیکن 

جوان هم پریروز اضافه شد. من دوست دارم به بازیکن 

جوان بازی بدهم و تنم می خارد که به بازیکن جوان بازی 

بدهم. اما این روند یک پروسه است و یک برنامه ریزی 

آرام این  آرام  خوبی می طلبد؛ این که تیم نتیجه بگیرد و 

سرخورده  کمی  بازیکنان  این  بیاوریم.  را  جوان  بازیکنان 

می شوند اگر یک هو بالا بیایند. تیم های بزرگ طور متفاوتی 

فکر می کنند و باید بروند دنبال بازیکنانی که بازی کردند و 

تجربه دارند. اما باتوجه به قوانین جدید باید سعی کنیم 

دیده  باشگاه ها  در  اما  بگیریم.  بازیکن  آکادمی  و  پایه  از 

نمی شود که از تیم آکادمی و ب بازیکن بگیرند.

پرسپولیس جریمه ده درصدی؟

قرار بود هیئت مدیره در این مورد تصمیم بگیرند. این دستور 

کار هیئت مدیره بود اما نمی دانم چه اتفاقی رخ داد.

سرمربی پرسپولیس برازجان اعتقاد دارد تیمش در هفته ششم لیگ دسته 

سوم یک بازی شش امتیازی را برد.

به گزارش پایگاه تخصصی فوتبال بوشهر امین فتحی پس از برد خانگی 

تیمش مقابل صنعت گلپایگان گفت:بازی مهم و شش امتیازی را بردیم.

در نیمه دوم با بهتر شدن هوا بچه های ما روند گلزنی را در پیش گرفتند.

یک تیم بالای جدول را شکست دادیم.

وی ادامه داد:فاصله بین هر بازی کم است و ریکاوری کم سخت شده 

اما خوشحالم پیروز بازی شدیم.بازی بعدی ما مقابل لردگان است و برای 

رسیدن به بالای جدول به سه امتیاز بعدی نیاز داریم.

با این برد خانگی پرسپولیس برازجان به رده سوم جدول گروه صعود کرد.

فتحی سرمربی پرسپولیس برازجان:

یک بازی شش امتیازی را بردیم

گل محمدی: حاضرم پرسپولیس را به برانکو بدهم!

روزهای تلخ ستاره فرانسوی: 

یووه در فکر فسخ!

باشگاه یوونتوس قصد دارد قرارداد پل پوگبا، ستاره فرانسوی، را پس از 

رسمی شدن محرومیت او فسخ کند.روزهای تلخ ستاره فرانسوی: یووه 

در فکر فسخ!

کمیته ضد دوپینگ خواهان اعلام رسمی چهار سال محرومیت پوگبا به 

دلیل مثبت شدن تست دوپینگ او پس از بازی برابر اودینزه در سری آ در 

تابستان گذشته شده است. 

فرانسه  ملی  تیم  و  یوونتوس  همراهی  از  ثانوی  اطلاع  تا  بازیکن  این 

محروم است و از ماه سپتامبر تا به حال در تمرینات تیم باشگاهی اش 

حاضر نشده است. علاوه بر این، توافق دو طرفه ای بین او و مدیران این 

باشگاه انجام شد تا دستمزد او را به کم ترین حد ممکن که دو هزار یورو 

در ماه است تقلیل دهند. حالا روزنامه ایتالیای گاتزتا دلو اسپورت خبر 

داده که داستان این ستاره فرانسوی و بانوی پیر روزهای آخرش را طی 

می کند و این باشگاه قصد دارد با رسمی شدن خبر محرومیت او، قرارداد 

این بازیکن را فسخ کند. 

که  نکند  فسخ  را  او  قرارداد  است  حاضر  صورتی  در  تنها  یوونتوس 

محرومیتش تنها چند ماه به طول بینجامد و فرصت حضور دوباره در 

میدان را داشته باشد که اتفاقی بسیار بعید و غیرمحتمل به نظر می رسد. 

آن ها به دنبال این هستند که مذاکراتی را با نمایندگان و مدیر برنامه پوگبا 

انجام دهند و امیدوار هستند که به توافقی مشترک برای پایان دادن به 

این همکاری و فسخ قرارداد با توافق دو طرفه برسند و به این ترتیب به 

دوران حضور او در تورین خاتمه دهند. 

آندره  مارک  موفقیت  با  توانست  گذشته  روز  عصر  گنجی  افشین  دکتر 

تراشتگن را جراحی کند و انتظار می رود او دو ماه دیگر به میادین برگردد.

جراحی موفقیت آمیز ستاره بارسا به دست پزشک ایرانی

از ناحیه  تراشتگن نزدیک به سه هفته پیش بود که دچار مصدومیت 

کمر شد. او اردوی تیم ملی آلمان را ترک کرد و به بارسلونا برگشت اما در 

نهایت پزشکان بارسا به وی توصیه کردند که بهتر است تن به جراحی 

که  کرد  قبول  دیگر  با چند متخصص  از مشورت  تراشتگن پس  بدهد. 

جراحی کند و روز گذشته در بیمارستان استراسبورگ فرانسه این جراحی 

به انجام رسید. جراحی سه ساعت به طول انجامید و در ساعت 21:30 

به وقت محلی تمام شد. پزشک جراح، افشین گنجی بود و او از روند کار 

کاملا رضایت داشت. 

به میادین  از دو ماه دیگر  آلمانی  گلر  انتظار می رود  طبق پیش بینی ها 

برگردد. او از اواسط بهمن ماه و قبل از بازی رفت یک هشتم نهایی لیگ 

زمان  آن  تا  و  بگیرد  قرار  بارسا  دروازه  درون  دوباره  می تواند  قهرمانان 

اینیاکی پنیا جای او را پر خواهد کرد. گلری که در بازی برابر رایو، پورتو و 

اتلتیکو نمایشی قابل قبول داشت.

لاس  آلمریا،  والنسیا،  خیرونا،  برابر  لالیگا  بازی   9 ادامه،  در  تراشتگن 

پالماس، بتیس، ویارئال، اوساسونا، آلاوس و گرانادا را از دست می دهد و 

در سوپرجام اسپانیا نیز غایب خواهد بود. 

او اولین بازی بارسا در جام حذفی را نیز از دست می دهد و در صورت 

صعود بارسا، بازی دور یک هشتم نهایی را نیز از دست می دهد.

جراحی موفقیت آمیز ستاره بارسا 

به دست پزشک ایرانی روبرت لواندوفسکی در فصل جاری آمار بدی ندارد 

ولی اگر آن را با آمار فصل گذشته در همین مقطع 

مقایسه کنیم، باید اذعان کرد که او کمی دچار افت 

شده است.هفت گل و سه پاس گل در قیاس با 

خود  گذشته؛  فصل  گل  پاس  چهار  و  گل  سیزده 

لوا ولی نگران نیست.ستاره لهستانی در مصاحبه 

با کلوب دپورتیستا گفت که مشکل او در واقع به 

شکل بازی بارسا بر می گردد: »می دانم بازیکن بارسا 

بودن یعنی چه و اینکه چقدر توقعات از بازیکنان 

برد اهمیت ندارد و  بارسا فقط  بارسا بالاست. در 

باید خوب بازی کرده و زیاد هم گل بزنید. فصل 

که  آنچنان  اوضاع  و  نداشتم  خوبی  شروع  جاری 

باید خوب و کامل پیش نرفته است. معتقدم اگر 

در بازی ها شانس های گلزنی زیاد خلق نکنیم، من و 

دیگر مهاجمان نیز نمی توانیم گل های زیادی بزنیم. 

اینگونه گل زدن دشوار می شود.«

لوا در مورد زمان بازنشستگی اش گفت: »کاری به 

این ندارم چند افتخار فردی و تیمی کسب کرده ام. 

بازی  فوتبال  برای  بالایی  انگیزه های  هنوز  من 

می بینم.  آماده  و  سرحال  را  خودم  و  دارم  کردن 

من همچنان عاشق فوتبالم و فکر می کنم سه سال 

دیگر و شاید هم چهار سال بعد بتوانم بازی کنم. 

برای  مناسبی  زمان  می تواند   2027 یا   2026 سال 

بازنشستگی باشد.«

زمان بازنشستگی 

لواندوفسکی مشخص شد
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آغاز پرداخت تسهیلات تبصره 18 به طرح های اشتغال زایی و تولیدی بوشهر
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار بوشهر از ابلاغ دستورالعمل و شیوه نامه پرداخت تسهیلات تبصره ۱۸ قانون بودجه 

گزارشدر استان خبر داد و گفت: اولویت پرداخت این تسهیلات با طرح های کارفرمایی تا سقف ۴ میلیارد تومان است. 
خبـــــر

آگهی   

پلیس فتا   

خبــــــــر

تأمین اجتماعی

انرژی 

محیط زیست

ادعای سابقه اشتغال و احتساب سابقه بیمه ای، 
ابتدا باید در شعب تأمین  اجتماعی

 رسیدگی شود

محمد جواد بازدرهوا مدیر کل تامین اجتماعی استان بوشهر گفت  :براساس قانون و آرای 

هیئت عمومی دیوان عدالت اداری در زمینه فرایند بررسی درخواست های ادعای سابقه 

بیمه شدگان، از کلیه مشمولان قانون تأمین اجتماعی خواست پیش از ارائه درخواست به 

دیوان عدالت اداری یا ثبت درخواست در مراجع حل اختلاف قانون کار، درخواست های 

خود در مورد سوابق بیمه پردازی را به کمیته های تخصصی بررسی سوابق شعب تأمین  

اجتماعی ارائه کنند.

به گزارش روابط عمومی اداره کل تأمین اجتماعی، محمد جواد بازدرهوا مدیر کل در پاسخ 

به این سوال که افرادی که مدعی اشتغال و احتساب سابقه بیمه ای هستند، آیا الزامی به 

مراجعه به مراجع حل اختلاف قانون دارند یا خیر پاسخ داد : بیمه شدگان در این زمینه 

الزامی ندارند و افرادی که مدعی اشتغال در کارگاه های مشمول قانون تأمین اجتماعی 

هستند ولی کارفرما حق بیمه دوران اشتغال ادعایی آنان را به  تأمین اجتماعی پرداخت 

نکرده است لازم نیست به ادارات کار مراجعه کنند و می توانند درخواست خود را همراه 

با مدارک و مستنداتی اعم از قرارداد کار ، فیش حقوقی و مدارک مالی و دستمزدی که 

ادعای  به کمیته های  به دریافت دستمزد است، مستقیماً  اشتغال و  رابطه  اثبات کننده 

اشتغال مستقر در شعب بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی جهت طرح و بررسی در این 

کمیته ها ارائه کنند و ضرورتی ندارد بدواً به اداره کار مراجعه کنند.

آغاز چهارمین طرح پویش کودکان سایبری
 در استان بوشهر

هدف  با  سایبری  کودکان  پویش  چهارمین  اجرای  از  بوشهر  استان  فتا  پلیس  رییس 

ارتقاء سطح دانش و مهارت استفاده مناسب و موثر خانواده ها از فضای مجازی و ارائه 

راهکارهای اثربخش برای ایمن سازی فرزندان در بوشهر، همزمان با پلیس فتا سراسر 

کشور خبر داد. به گزارش خبرگزاری پلیس،سرهنگ مهدی قاسمی در تشریح این خبر 

تا 24  و  آغاز  آذرماه  روز شنبه 18  از  این پویش مردمی  اظهار داشت: چهارمین مرحله 

آذر با شعار ))پلیس فتا ،حامی کودکان در فضای مجازی(( و با محوریت پلیس فتا و 

همکاری مردم،دستگاههای مسئول و رسانه ها ادامه داشته و هر روز به یک موضوع 

خاص پرداخته خواهد شد. این مقام سایبری در ادامه افزود:یکی از اقشاری که با توجه 

به شرایط سنی،آسیب پذیری بیشتری در استفاده ناآگاهانه از فضای مجازی متوجه آنها 

می شود،کودکان و نوجوانان هستند که پلیس فتا در همین راستا اقدام به برگزاری پویش 

مردمی کودکان سایبری نموده و از اهداف دیگر آن می توان به کاهش شکاف دیجیتال 

بین والدین و کودکان،پیشگیری از آسیب های ناشی از استفاده ناصحیح از فضای مجازی 

برای کودکان و افزایش سطح آگاهی و دانش متناسب برای بهره مندی بهینه و ایمن از 

ظرفیت های فضای مجازی و شبکه های اجتماعی اشاره نمود.

 

رییس پلیس فتا استان با تاکید بر اینکه ایجاد ایمنی برای حضور کودکان در فضای سایبر 

یک مسئولیت همگانی است،اعلام داشت:در کنار اجرای اصولی وظایف سازمان ها و 

دستگاههای مسئول،نقش همدلی و همراهی والدین با پلیس فتا و فرزندان خود برای 

تحقق این موضوع، بسیار مهم بوده و پدران و مادران گرانقدر می توانند با ارتقاء آگاهی 

بر عملکرد کودکانشان در فضای  زمینه ضمن نظارت محترمانه  این  و معلوماتشان در 

مجازی،مشاوره های لازم را در مواقع مورد نیاز به آنها ارائه دهند.

سرهنگ قاسمی  در خاتمه توصیه نمود : هم استانیها بخصوص والدین گرانقدر جهت 

بهره مندی و استفاده از محتواهای آموزشی خصوصا مطالب تولید شده مرتبط با موضوع 

کودکان سایبری به سایت پلیس فتا به نشانی  www.cyberpolice.gov.ir  مراجعه و 

پلیس را در اجرای بهینه این پویش و تحقق هدف اصلی که حمایت از کودکان در فضای 

مجازی است یاری نمایند. 

1402091515

آگهی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

))آگهی موضوع ماده 3قانون و ماده 13قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی((

برابر رای شماره 140260324003001276 ، مورخ 1402/08/17 

ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات 

اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد 

ثبتی ملک آباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 

مختار جمالی فرزند اسماعیل به شماره شناسامه 63 شماره 

ملی 3501055838 صادره از بوشهر یکبابخانه به مساحت 

37/17 مترمربع پلاک 2082 فرعی از 1491 اصلی قطعه یک 

جمالی  اسماعیل  رسمی  مالک  از  خریداری  آباد  در  واقع 

محرز گردیده است فلذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 

که  صورتی  در  شود  می  آگهی  15روز  فاصله  به  نوبت  دو 

اشخاص نسبت به سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 

باشند می توانند از تاریخ شروع انتشار اولین آگهی به مدت 

دو ماه اعتراض خود را کتباً به این اداره تسلیم و پس از 

اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 

دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی 

است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات مربوطه سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/9/18

تازریخ انتشار نوبت دوم: 1402/10/03

شماره: م الف/143

غلامرضا حیدری _سرپرست ثبت اسناد و املاک

 شهرستان تنگستان

بافت های  تخصصی  کارگروه  جلسه  نخستین 

فرسوده استان بوشهر با حضور مدیرکل دفتر فنی، 

استانداری،  ترافیک  و  نقل  و  عمرانی، حمل  امور 

بوشهر و همچنین  رییس شورای شهر و شهردار 

دارای  شهرهای  شهرداران  معاونین  و  شهرداران 

بافت فرسوده استان، در سالن اجتماعات شهرداری 

بندر بوشهر برگزار شد.

در این نشست ضرورت احیای بافت های فرسوده 

شهری مورد تاکید قرار گرفت و در ادامه نظرات 

موانع  و  مشکلات  همچنین  و  پیشنهادات  و 

بافت های  احیای  برای  استان  شهرداری های 

فرسوده و ناکارآمد مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

ابراز  با  بوشهر  بندر  شهردار  نشست،  این  در 

مداوم  جلسات  بودن  راهگشا  از  امیدواری 

شهرداران استان برای حل مشکلات شهرداری ها 

خاطرنشان کرد: انتظارات از شهرداری ها بالاست. 

ما با همه دستگاه ها تعامل داریم و انتظار داریم 

با  بهتر  خدمات رسانی  برای  نیز  دستگاه ها  سایر 

اتحاد  حیدری،  کنند.حسین  تعامل  شهرداری ها 

و یکدلی بین تمام دستگاه ها را برای رفع موانع 

و مشکلات مردم و پیشبرد اهداف نظام ضروری 

غیررسمی  سکونتگاه های  افزود:  و  کرد  عنوان 

و  تاریخی  بافت های  همچنین  و  ناکارآمد  و 

حل  برای  که  دارند  متعددی  مشکلات  فرسوده 

این مشکلات، همکاری لازم با شهرداری ها صورت 

گیرد. حیدری، اطلاع رسانی به شهروندان از طریق 

تبلیغات  همچنین  و  مساجد  و  عمومی  محافل 

از  افزود: بسیاری  را ضروری عنوان کرد و  شهری 

مردم ممکن است با بسته های تشویقی 19 گانه 

اطلاع رسانی  بنابراین  باشند،  نداشته  آشنایی 

به دنبال  را  بیشتری  استقبال  می تواند  گسترده 

داشته باشد.

شهردار بندر بوشهر خواستار ورود شهرداری ها به 

حوزه ساخت مسکن در محلات کم برخوردار شد 

و افزود: شهرداری ها می توانند با توجه به منابع 

و امکاناتی که دارند در این حوزه ورود کنند و اگر 

همکاری سایر دستگاه ها صورت گیرد، شهرداری ها 

می توانند برای اقشار کم برخوردار اقدام به ساخت 

مسکن کنند.

و  کم بهره  تسهیلات  اهدای  پایان  در  حیدری 

متناسب با هزینه های روز مسکن را امری ضروری 

عنوان کرد و افزود: نقاط ضعف و قوت بسته های 

مورد  شهرداری ها  توسط  باید  گانه   19 تشویقی 

همگانی  با همت  ان شاءالله  تا  گیرد  قرار  بررسی 

در  مسکن  نوسازی  و  ساخت  در  تحول  شاهد 

سطح استان و کشور باشیم.

با حضور شهرداران و به میزبانی شهرداری بندر بوشهر؛

اولین جلسه کارگروه بافت فرسوده استان بوشهر برگزار شد

نمایشگاه  در  با حضور  آریاساسول  پلیمر  شرکت 

پلاستیک و صنایع وابسته اوراسیا استانبول، برای 

اشتراک گذاری  و  با مشتریان  بازار، دیدار  توسعه 

آخرین دستاوردها با شرکت های برتر دنیا اقدام 

می کند.

به گزارش روابط عمومی شرکت پلیمر آریاساسول، 

سی و دومین نمایشگاه پلاستیک و صنایع وابسته 

در   1402 آذرماه  ابتدای   2023 استانبول  اوراسیا 

آغاز   )tuyap( استانبول  بین المللی  نمایشگاه 

به کار کرد.شرکت پلیمر آریاساسول همراه با سایر 

شرکت های ایرانی در این نمایشگاه حضور دارد و 

این رویداد فرصتی برای تعامل رودررو با مشتریان 

بین المللی به ویژه مشتریان در بازار منطقه اوراسیا 

با    2023  Plast Eurasia بود.نمایشگاه  خواهد 

برگزار  ترکیه  پلاستیک  صنعت  سازمان  همکاری 

سایر  با  تجاری  تعامل  برای  فرصتی  و  می شود 

شرکت ها و برندهای بین المللی است. از آنجایی 

که صنایع و رشته های مرتبط با نمایشگاه پلاستیک 

استانبول ، بسیار متنوع و زیاد است، این نمایشگاه 

در بخش های مختلف و حرفه ای فعالیت می کند 

در  بین المللی  برند های  و  مطرح  شرکت های  و 

فناوری های  و  تولیدات  جداگانه،  بخش های 

از  می دهند.یکی  ارائه  بازدیدکنندگان  به  را  خود 

به  مربوط  نمایشگاه  این  بخش های  اصلی ترین 

مواد اولیه و مواد شیمیایی است که در ساخت 

این  غرفه های  در  و  استفاده می شوند  پلاستیک 

پلی اتیلن،  زمینه های  در  که  بخش، شرکت هایی 

پلی اورتان، مواد شیمیایی لاستیک، افزودنی های 

تثبیت کننده های  پی وی سی،  ترکیبات  لاستیک، 

پلیمرهای  و  حلال ها  جوهرچاپ،  پی وی سی ، 

کشف  دارند.  حضور  دارند،  فعالیت  مهندسی 

آخرین فناوری ها، توسعه استراتژی کسب و کار و 

مقایسه قیمت ها و محصولات از مزایای حضور در 

نمایشگاه پلاستیک ترکیه است.

حضور آریاساسول در نمایشگاه پلاستیک و صنایع وابسته اوراسیا استانبول

امام جمعه گناوه:

بازاریان گناوه برای حل 
مشکل کالای همراه ملوان 

همراهی کنند

گناوه- امام جمعه گناوه گفت: مسئولان استانی 

و شهرستانی پیگیر مشکلات کالای همراه ملوان 

به  که  داریم  توقع  گناوه  بازاریان  از  و  هستند 

کسب و کار خود ادامه دهند و همراهی کنند.

حجت الاسلام سید عبدالهادی رکنی حسینی در 

خطبه های این هفته نماز جمعه با اشاره به اینکه 

منطقه غرب آسیا همواره مورد طمع استعمارگران 

همه  و  صهیونیستی  رژیم  داشت:  اظهار  بوده 

دشمنان و بدخواهان و در رأس همه آنها آمریکا 

ایجاد خاورمیانه  دنبال  به  آسیا  در منطقه غرب 

جدید بوده اند و در سال ۲۰۰۶ نیز به دنبال نابودی 

و به تعبیر خود حذف حزب الله در لبنان بودند اما 

۳۳ روز مقاومت حزب الله و مردم باعث شد که 

دشمن در آن سال به اهداف خود در این منطقه 

نرسد و با پیروزی حزب الله این جنگ به پایان 

رسید.

تصمیم های درباره کالای ملوانی زودتر اعلام شود

امرار معاش  و  ارتزاق  زندگی،  اینکه  بیان  با  وی 

بیش از ۷۵ درصد مردم این منطقه وابسته به 

دریا است، گفت: اگر از حق، معیشت و ارتزاق و 

اقتصاد مردم در بحث کالای همراه ملوان دفاع 

می کنیم به معنای حمایت از قاچاق نیست.

که  مدت  این  در  کرد:  بیان  گناوه  جمعه  امام 

بحث کالای همراه ملوان )ته لنجی( مطرح بوده 

از پایتخت در استان بوشهر و  است مسئولانی 

بدون  هم  ما  و  یافتند  حضور  گناوه  شهرستان 

تعارف و خیلی شفاف حرف ها را به آنها زده ایم 

انتظار داریم که هر چه زودتر تصمیمات لازم  و 

معیشت  اینکه  بیان  با  شود.وی  اعلام  و  گرفته 

انقلاب  معظم  رهبر  اصلی  دغدغه های  از  مردم 

است، گفت: ما باید به معیشت و سفره مردم 

کمک کنیم و نگذاریم در این مقطع سفره مردم 

کوچک تر شود و قطعاً رئیس جمهور نیز به دنبال 

رفع مشکل است.وی گفت: بازاریان گناوه همواره 

و همیشه پای انقلاب بوده اند و نمونه آن را در 

دوران کرونا می توان نام برد که بازاریان گناوه در 

کشور به خوبی درخشیدند.وی بیان کرد: تعطیلی 

مغازه ها ثمره ای ندارد و از بازاریان تقاضا داریم 

کسانی  اما  نکنند  تعطیل  را  مغازه های خود  که 

نباید  نیز  گیر و تصمیم ساز هستند  که تصمیم 

کاری کنند که مردم برای مطالبه حق خود به کف 

خیابان بیایند و حق خود را از این طریق بگیرند.

نیز  حاضر  حال  در  گفت:  گناوه  جمعه  امام 

مسئولان شهرستان از بازاریان می خواهند که به 

کسب و کار خود ادامه دهند و همراهی کنند و 

ما نیز به دنبال پیگیری مطالبات شما هستیم.

این  ما  تقاضای  کرد:  نشان  خاطر  جمعه  امام 

است که عاقلانه تصمیم و عمل کنید تا بهانه ای 

از  استفاده  سو  دنبال  به  که  کسانی  دست  به 

ایجاد شده  از شرایط  نیافتد که  شرایط هستند 

سو استفاده و موج سواری و فرصت طلبی کنند.

حاد  فوق  آنفلوانزای  بیماری  مشترک  پایش 

پرندگان توسط اداره کل حفاظت محیط زیست و 

دامپزشکی استان بوشهر انجام شد. هر ساله با آغاز 

فصل سرما تعداد بالایی از پرندگان مهاجر آبزی و 

کنار آبزی جهت گذراندن زمستان به استان بوشهر 

مهاجرت می کنند. استان بوشهر با دارا بودن خط 

ساحلی وسیع، همچنین وجود تالاب ها، آبگیرها 

فصل  گذراندن  برای  مناسبی  محل  رودخانه ها  و 

به  می توان  پرندگان  این  جمله  از  است.  سرما 

انواع مرغابی ها، باکلان، حواصیل، اگرت، فلامینگو، 

پلیکان، کاکایی ها و انواع پرندگان کنارآبزی و آبزی 

دیگر اشاره کرد.

محیط  حفاظت  مدیرکل  مرادزاده،  عبدالرحمن 

زیست استان بوشهر در این خصوص گفت: کوچ 

زیبای  جلوه های  فراهم کردن  ضمن  پرندگان  این 

بصری برای دوستداران محیط زیست، خطر انتقال 

بیماری های مختلف پرندگان را نیز به همراه دارد. 

مختلف  بیماری های  مهم ترین  از  وی  گفته  به 

پرندگان می توان به آنفلوانزای فوق حاد پرندگان 

که آمار سرایت و مرگ و میر بالایی در بین پرندگان 

دارد، اشاره کرد. همچنین این بیماری برای افرادی 

نیز  هستند  پرندگان  با  بیشتری  مواجهه  در  که 

خطرناک است.

از  اکیپی  این رو  از  افزود:  ادامه  در  مرادزاده 

کارشناسان حیات وحش اداره کل حفاظت محیط 

زیست استان بوشهر و دامپزشکی استان، جهت 

پایش وضعیت پرندگان مهاجر آبزی و کنار آبزی 

تالاب های اطراف شهر بوشهر و جزیره شیف به این 

مناطق اعزام شدند. طی پایش های صورت گرفته 

مورد مشکوکی از بیماری در بین پرندگان مشاهده 

نشد.

 این پایش ها در 6 ماهه دوم سال به طور مداوم در 

سراسر استان جهت بیماری یابی صورت می پذیرد 

در  فوری  اقدامات  بیماری  در صورت مشاهده  تا 

این خصوص انجام شود.

مرادزاده مدیرکل حفاظت محیط زیست استان بوشهر :

پایش پرندگان مهاجر تالاب های بوشهر
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در  این نشریه:

زهرا  قدرتنما،

 سبحان قنبرپور، 

عبدالصمد شهریاری 
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خبر
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ایبنا | تازه ترین ترجمه سیده فاطمه یاحسینی، مترجم 

بوشهری با عنوان »در باب تاریخ از پایین و تاریخ 

روزمره« به همت انتشارات »هامون نو« روانه قفسه 

کتابفروشی ها شد.

در  را  تاریخ  نظریه پرداز  سه  از  مقالاتی  اثر  این 

تاریخ  به  خاص  منظری  از  کدام  هر  که  برمی گیرد 

تاریخ  و  خرد  تاریخ  پایین،  از  تاریخ  پرداخته اند؛ 

روزمره. نثر کار فنی است و مترجم برای فارسی کردن 

روان متن، تلاش بسیاری کرده است. این اثر در ۱۸۴ 

صفحه قطع رقعی به همت انتشارات »هامون نو« 

آذر ۱۴۰۲ منتشر شده است.

سیده فاطمه یاحسینی در مقدمه کتاب »در باب تاریخ 

از پایین و تاریخ روزمره« آورده است: درباره مکاتب 

و  روزمره«  »تاریخ  پایین«،  از  »تاریخ  تاریخی چون 

»تاریخ خُرد« مقاله و مطالب اصیل و خوب به زبان 

فارسی بسیار اندک، بلکه نادر است. در حالی که در 

مغرب زمین، این مکاتب تاریخی ده ها سال است 

که عملًا کهنه شده و از مُد افتاده، ما ایرانیان هنوز 

را به درستی  چهارچوب کلی و تئوریک این مکاتب 

زمینه های خاص  این  در  که  اَسفا  وا  و  نکرده  درک 

تاریخی، مطالعات و تحقیقات اندکی انجام داده ایم.

سه مقاله گردآوری شده در این دفتر از جمله مقالات 

تحلیلی است که غالباً خواندن و درک کامل آن ها نیاز 

به پیش  زمینه های دانشی فراوانی دارد. نویسندگان 

فکری،  جریان های  از  بسیاری  متون،  این  غربی 

مکاتب تاریخ نگاری، کتاب ها و شخصیت ها را مُسَلم 

فرض کرده و بدون آن که توضیح چندانی درباره آنان 

بدهند، فقط به آن ها اشاره و استناد کرده  اند. این امر 

درک و فهم مطلب را برای خوانندگان فارسی زبان که 

البته مقالات برای آنان نوشته نشده است، ثقیل و 

سخت کرده است.

با وجود این، این مطالعات حاوی مطالب تئوریک، 

برای ما  روش شناختی و محتوایی چندی است که 

و حتی  آن جالب  کاربست  و  فارسی زبانان مطالعه 

مغتنم است. مترجم اگر می خواست همه جریان های 

فکری، اشخاص، مکاتب، روش ها و کتاب های مورد 

اشاره نویسنده ها را در پاورقی توضیح دهد، حجم کار 

دو تا سه برابر متن اصلی می شد! از این رو فرض را 

بر این گرفته که مخاطب کتاب، دست کم دانشجویانِ 

فوق  لیسانسِ تاریخ و علوم اجتماعی هستند. کسانی 

که احتمالًا کم و بیش با چنین مطالب و مفاهیمی 

آشنایی نسبی دارند.

مقاله  سه  فارسی  ترجمه  مجموعه  حاضر  اثر  در 

عنوان  با  مقالات  این  از  یکی  ترجمه  که  آورده ام  را 

»تاریخ از پایین، تاریخ زندگی روزمره و تاریخ خُرد« 

که اندرو. آی. پورت آن را نوشته، پیشتر در نشریه 

زمستان سال  در  »تاریخ شفاهی«  علمی تخصصی 

۱۳۹۷ در شماره ۸ آن به چاپ رسیده است.

دومین مقاله به خامه »سیگور دور گیلفی مگنسون« 

و با عنوان »تاریخ اجتماعی، تاریخ فرهنگی، تاریخ از 

پایین، تاریخ خُرد، چهارچوب مفهومی و روش شناسی 

این مفاهیم« است. برای اولین بار است که ترجمه 

این مقاله به طبع می  رسد.

زولتان  نوشته  مقاله  آخرین  و  سوم  فارسی  ترجمه 

است.  رویه  و  روش  عنوان  با  سیمون  بولدیسزار 

ترجمه این مقاله برای نخستین بار است که مجال 

به باور  می کند.  پیدا  مجموعه  این  در  نشر  و  چاپ 

مقاله  همین  مجموعه،  این  مقاله  دشوارترین  من، 

اخیر است. مترجم هنگام ترجمه، تمام تلاش خود 

را برای فراهم کردن متنی نسبتاً خوش خوان به  کار 

باقی  اما متن همچنان دشوار و سخت خوان  برده، 

مانده است.

و  اجتماعی  علوم  رشته های  دانشجویان  امیدوارم 

تاریخ بتوانند از مباحث فنی و تئوریک این مقالات 

به بومی سازی  از آن ها، دست  الهام  با  بُرده و  بهره 

آن مباحث و تولید دانشی فارسی و اصیل در زمینه 

مباحث فوق الذکر بزنند. اگر چنین شود، مترجم اجر 

توفیق سپاس  این  بابت  را  و خداوند  بُرده  را  خود 

می گزارد.

واقعیت این است که چنین نثرهایی، چندان راحت 

را  خود  تلاش  تمام  نویسنده  نیست.  آسان یاب  و 

ترجمه  در  روان  نسبتاً  و  متنی ساده  تا  داده  انجام 

فارسی بنویسد اما ممکن است در مواردی، در این کار 

چندان موفق هم نبوده باشد. متن سنگین و مشحون 

روی  این  از  است.  تخصصی  و  فنی  اصطلاحات  از 

برای بهتر و روان شدن ترجمه فارسی، گاه مطالبی 

از خود به متن افزوده که با علامت ][ مشخص یا 

پاورقی هایی اضافه شده که درون پرانتز با آوردن )م( 

مشخص شده است.

بر  علاوه  یاحسینی  فاطمه  سیده  ایبنا،  گزارش  به 

در   ۱۹۱۸ آنفلونزای  کتاب  دو  حاضر،  کتاب  ترجمه 

آمریکا و ایران )با نویسندگی مارگارت همفریز و امیر 

ارسلان افخمی سال ۱۴۰۰( و »راه شاهی و راه آهن 

بوشهر - برازجان« )با نویسندگی سیدقاسم یاحسینی 

سال ۱۴۰۱( از سوی انتشارات هامون تو منتشر کرده 

است.

مهم  کلید  را  مصاحبه  پایداری  ادبیات  پژوهشگر  و  نویسنده 

ادبیات جنگ دانست.

مرتضی سرهنگی ، اظهار کرد: آنچه به ما کمک می کند نوشتن 

است یکی از راه های بهتر نوشتن، تمرین و بازنویسی است.

مصاحبه  ادبیات جنگ،  در  کار  شاه کلید  اینکه  به  اشاره  با  وی 

است، افزود: مصاحبه کننده باید اعتماد راوی را جلب کند چون 

راوی، اسرار و رازهایی را می خواهد با شما درمیان بگذارد که 

شاید به نزدیک ترین افراد زندگی اش هم نگفته باشد.

نویسنده ادبیات پایداری با بیان اینکه این بخش به روانشناسی 

مصاحبه برمی گردد، گفت: وقتی با ارجاعات ذهنی مصاحبه شونده 

آشنا باشید روند مصاحبه بهتر خواهد بود.

گذشته اش  به  دیر  سرباز  اینکه  به  اشاره  با  پژوهشگر  این 

برمی گردد، تصریح کرد: این هنر مصاحبه کننده است که او را 

به گذشته و خاطراتش ببرد ضمن اینکه در تعیین زمان و مکان 

مصاحبه باید تابع راوی باشیم.

سرهنگی ادامه داد: نویسندگان توجه کنند که اسارت، دنیایی 

است که هنوز همه وجوه آن به روی ما باز نشده است.

وی با اشاره به اینکه در جنگ های دفاعی که مردم وارد جنگ 

می شوند دیگر کسی منتظر مورخ رسمی نمی ماند، خاطرنشان 

کرد: سرباز زمان جنگ هم مانند دیگر افراد، فرصت محدودی 

دارد و اگر آن خاطرات را بازگو کرده و یا بنویسد جنگ خود را 

کامل کرده است.

و  داشتیم  جنگ  سینمای  ما  اینکه  به  اشاره  با  پژوهشگر  این 

اکنون به ادبیات جنگ، دست یافته ایم، اظهار کرد: جریان ادبیات 

جنگ در کشور راه اندازی شده و چند ناشر در این زمینه فعالیت 

می کنند.

سرهنگی افزود: ملت ها ادبیات جنگ را دارایی ملی می دانند.

نزدیک  از  که  داشتیم  تنگنایی  جنگ،  اوایل  اینکه  بیان  با  وی 

بازگشتند در مرز  شاهد بودم، گفت: اسرای ما وقتی به میهن 

بودم و صحنه های خوبی دیدم.سرهنگی با اشاره به اینکه جنگ 

سختی داشتیم، تصریح کرد: عراقی ها در تجهیزات فوق العاده 

بودند، آنها تانک تعمیر نمی کردند بلکه تانک جدید در اختیار 

آن  حداقل  که  داشت  هدف هایی  دشمن  می گرفت،  قرار  آنها 

تجزیه ایران به پنج کشور بود.وی با اشاره به اینکه بعد از جنگ 

جهانی دوم، گروه ۴۷ در آلمان شامل روشنفکران، نویسندگان و 

سربازان خاطرات و داستان جنگ را نوشتند، تصریح کرد: این 

گروه ادبیات ضد جنگ آلمان را به دنیا شناساند چون هیچکس 

از جنگ هیتلر با ۵۰ میلیون آسیب دیده دفاع نمی کند.

سرهنگی با بیان اینکه بسیاری از بناها و جاده هایی که در روسیه 

با  اینجا  در  ما  داد:  ادامه  ساختند،  آلمانی  اسرای  را  دارد  قرار 

اسرای عراقی چنین کاری نکردیم و اگر کاری می کردند یا حمامی 

تشکیل  به  اشاره  با  می دادیم.وی  حقوق  آنها  به  می ساختند 

اتحادیه نویسندگان جنگ در روسیه که مرکز آن در مسکو قرار 

دارد، خاطرنشان کرد: تمرکز این گروه بر رمان بود و در دیداری 

که در گذشته با آنها داشتیم عنوان کردند که هزار رمان منتشر 

شده است.

سرهنگی ادامه داد: آنها از اینکه درباره زنان و کودکان در ادبیات 

جنگ، مستقل کار می کردیم تعحب کردند چون تمرکز آنها فقط 

بر روی رمان بود.وی با بیان اینکه مسئول آن گروه، روسیه بدون 

ادبیات جنگ را فقط یک خاک پهناور می دانست، گفت: با اینکه 

برخی از ادبیات روسیه، حزبی و کاملًا شعاری است.

ادبیات 

احمد رحمهتماشاپیشخوان خبر

مطبوعات  خانه  مدیره  هیئت  انتخابات  گفت:  کشور  مطبوعات  خانه  مدیرعامل 

و رسانه های ۲۰ استان کشور به صورت هم زمان در روز سه شنبه ۲۸ آذرماه برگزار 

می شود.

به گزارش خبرنگار مهر، مازیار هوشمند پنجشنبه شب در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 

انتخابات این ۲۰ استان به صورت الکترونیکی و از ساعت ۱۰ الی ۱۲ روز سه شنبه ۲۸ 

آذرماه ۱۴۰۲ و با دستور انتخاب هیئت مدیره برای مدت سه سال و هیئت بازرسی 

برای مدت یک سال برگزار می شود.

این  برگزاری  فراخوان  رسانه ها،  و  مطبوعات  خانه  اساسنامه  اساس  بر  افزود:  وی 

انتخابات از طریق هیئت مدیره خانه های مطبوعات استان های اردبیل، البرز، ایلام، 

آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، بوشهر، چهارمحال و بختیاری، خراسان رضوی، 

خوزستان، زنجان، سمنان، سیستان و بلوچستان، قزوین، قم، کرمان، جنوب کرمان، 

مازندران، هرمزگان، همدان و یزد در روزهای ۱۱ الی ۱۳ آذرماه از طریق رسانه ها و 

پایگاه اطلاع رسانی خانه های آن استان ها منتشر شده است.

مدیرعامل خانه مطبوعات و رسانه های کشور با اشاره به انتشار جدول زمانبندی 

در سایت خانه مطبوعات، گفت: سایت خانه  بازرسان  و  انتخابات هیئت مدیره 

انتخاب هیئت مدیره  داوطلبان  نامزدی  اعلام  برای  آذرماه  تاریخ ۱۴  از  مطبوعات 

و بازرسان این تشکل صنفی باز است و اعضایی که از شرایط نامزدی برخوردارند، 

می توانند تا تاریخ چهارشنبه ۲۲ آذر نسبت به ثبت نامزدی خود به صورت الکترونیکی 

اقدام کنند.

وی گفت: بر اساس ماده ۲۲ اساسنامه خانه مطبوعات، احراز شرایط و صلاحیت 

نامزدها و نظارت بر نحوه برگزاری و مراحل انتخابات به عهده ادارات کل فرهنگ و 

ارشاد اسلامی استان ها می باشد.

رد صلاحیت  یا  تأیید  نتیجه  اعلام  و  نامزدها  بررسی شرایط  داد:  ادامه  هوشمند 

داوطلبان عضویت در هیأت مدیره و بازرسان از روز ۱۴ آذرماه صورت می گیرد، و 

مدیران کل ارشاد استان ها مؤظفند نتیجه قبولی یا رد صلاحیت نامزدها را با ذکر 

دلیل به شخص داوطلب اعلام کنند.

مدیرعامل خانه مطبوعات و رسانه های کشور افزود: رسیدگی به اعتراضات نامزدهای 

انتخابات هیئت مدیره و بازرسان از روز سه شنبه ۲۱ آذر تا روز یکشنبه ۲۶ آذر امکان 

پذیر است، و اسامی نهایی نامزدها در روز ۲۷ آذر و یک روز قبل از برگزاری انتخابات 

در سایت خانه مطبوعات به تفکیک هر استان منتشر خواهد شد.

افزود:  آذرماه،   ۱۴ روز  از  مطبوعات  خانه  عضوگیری  موقت  قطع  به  اشاره  با  وی 

درخواست های عضویت باقیمانده که تا روز ۱۳ آذر تقاضای خود را در سامانه ثبت 

کرده اند، تا روز ۲۶ آذر تعیین تکلیف خواهد شد.

هوشمند افزود: امکان انصراف الکترونیکی از نامزدی در سامانه فراهم شده است، و 

داوطلبان می توانند از روز ثبت نام تا روز ۲۵ آذر انصراف خود از انتخابات و عضویت 

در هیئت های مدیره و بازرسی را در سامانه ثبت کنند.

هوشمند خاطرنشان کرد: اسامی واجدین شرایط رأی دهی به تفکیک هر استان در 

روز ۲۶ آذر و از طریق سایت خانه مطبوعات استان ها منتشر خواهد شد.

مازیار هوشمند با اشاره به اینکه انتخابات هیئت مدیره و بازرسان در مجمع عمومی 

عادی و به صورت الکترونیکی برگزار می شود، افزود: به استناد ماده ۸ اساسنامه، 

مجمع عمومی عادی خانه های مطبوعات و رسانه های استان ها با حضور نماینده 

برگزار  اعضا  ارشاد اسلامی استان و حداقل نصف بعلاوه یک  اداره کل فرهنگ و 

می شود.وی گفت: تصمیمات مجمع عمومی عادی خانه های مطبوعات با اکثریت 

نسبی آرای حاضر در مجمع اتخاذ می شود، و این تصمیمات برای کلیه اعضا اعم از 

حاضر و غایب نافذ و معتبر خواهد بود.

مدیرعامل و عضو هیئت مدیره خانه مطبوعات و رسانه های کشور افزود: اداره امور 

خانه مطبوعات طبق اساسنامه به عهده هیئت مدیره ای مرکب از هفت نفر عضو 

می باشد، که از رسته های مختلف و برای مدت سه سال با رأی مخفی اعضا به صورت 

الکترونیکی انتخاب می شوند.

رسانه های  و  مطبوعات  خانه  مدیره  هیئت  اعضای  ترکیب  به  اشاره  با  هوشمند 

از مدیران مسئول و  نفر  افزود: دو  از میان رسته های مختلف رسانه ای،  استان ها 

یا صاحبان امتیاز نشریات چاپی یا الکترونیک، سه نفر از روزنامه نگاران شاغل در 

رسانه های استان، یک نفر از مسئولان نمایندگی ها و سرپرستی روزنامه های سراسری 

و یک نفر از مسئولان نمایندگی خبرگزاری ها یا پایگاه های خبری سراسری، هفت 

عضو هیئت مدیره این تشکل را تشکیل می دهند.

مدیرعامل خانه مطبوعات و رسانه های کشور افزود: داوطلبان عضویت در هیأت 

مدیره خانه مطبوعات باید علاوه بر شرایط اختصاصی مصرح در ماده ۴۴ اساسنامه، 

برای عضویت در هیأت مدیره می بایست از شرایط لازم در ماده ۲۱ اساسنامه نیز 

صنفی  تشکل  بزرگترین  و  فراگیرترین  رسانه ها  و  مطبوعات  باشند.خانه  برخوردار 

رسانه ای کشور با بیش از ده هزار عضو است، که فعالین همه رسته های رسانه ای 

با رعایت شرایط عضوگیری در اساسنامه، می توانند به عضویت این تشکل درآیند.

مدیرکل حفظ آثار دفاع مقدس بوشهر:

۶۰ عنوان کتاب حوزه 
ادبیات دفاع مقدس در 

استان بوشهر به چاپ رسید

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 

در  کتاب  عنوان   ۶۰ تاکنون  گفت:  بوشهر  استان 

حوزه ادبیات دفاع مقدس در استان بوشهر چاپ 

شده است.

غریبی  علیرضا  مهر، سرهنگ  گزارش خبرنگار  به 

ایثارگران  و  شاهد  امور  مدیرکل  با  نشست  در 

دانشگاه فرهنگیان و جمعی از مسئولان ستادی 

خداوند  داشت:  اظهار  دانشگاه  این  استانی  و 

بیان داشته که جایگاه شهدا قابل قیاس با هیچ 

جایگاهی نیست.

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 

استان بوشهر گفت: زیربنای همه تمدن ها فرهنگ 

یک جامعه است و زیربنای فرهنگ نیز مردم آن 

تربیت  مردم  فرهنگ  زیربنای  و  هستند  جامعه 

مجموعه  کوچک ترین  در  تربیت  این  که  است 

تا ۵۰ سال  که  یعنی خانواده شکل می گیرد  آن 

پیش این نقش را بر عهده داشت ولی امروزه با 

ورود تکنولوژی این نقش اساسی دچار تغییرات 

بسیار شد.

غریبی بیان داشت: امروزه، مخصوصاً برای نظام 

استکباری  و  غربی  دول  ایران  اسلامی  جمهوری 

آن چیزی  و  ما می دهند  به  را  تکنولوژی  سموم 

را که به ضرر تربیت نسل امروز و آینده انقلاب و 

نظام اسلامی است را به صورت رایگان و به وفور 

در اختیار جامعه قرار می دهد

بر  رهبری  تأکیدات مقام معظم  به  اشاره  با  وی 

این دانشگاه و توجه مقامات عالیرتبه کشوری به 

واقعاً بسیار  تربیت معلم  ابراز داشت: نقش  آن 

و  تدفین  به  تنها  نباید  و  است  مهم  و  حیاتی 

کرد  توجه  دانشگاه  در  شهدا  یادمان  ساخت 

بلکه باید کاری کنیم که فرهنگ شهدا به دست 

دانشجو معلمان برسد و آنها با آموزه ها، باورها 

و ارزش هایی که شهدا از جان خود را برای آنها 

گذشتند، آشنا شوند.

غریبی تصریح کرد: در حوزه ادبیات دفاع مقدس 

و  استان  عالی  آموزش  مراکز  یاری همه  نیازمند 

فرهیختگان توانمند عرصه ادبیات پایداری و به 

طور کلی همه ظرفیت های استان برای تالیفات 

شهادت  و  ایثار  بزرگ  فرهنگ  ترویج  و  فاخر 

هستیم و تاکنون ۶۰ عنوان کتاب در حوزه ادبیات 

دفاع مقدس در استان چاپ شده است.

وی متذکر شد: دانشگاه فرهنگیان استان بوشهر 

در این عرصه از ظرفیت خوبی برخوردار است و 

امیدواریم که در حوزه تألیف اساتید این دانشگاه 

به یاری ما بشتابند و در حوزه مالی نیز نیازمند 

همکاری همه دستگاه های استان هستیم.

انتشار تازه ترین ترجمه بانوی مترجم بوشهری؛

کتاب »در باب تاریخ از 

پایین و تاریخ روزمره« در 

قفسه  کتابفروشی ها نشست

مدیرعامل خانه مطبوعات کشور:

انتخابات خانه مطبوعات و رسانه ها 

در ۲۰ استان برگزار می شود

نویسنده و پژوهشگر ادبیات پایداری:

مصاحبه کلید ادبیات جنگ است

نمایشگاه مطبوعات قبل از انتخابات 

برگزار می شود؟

رئیس کمیسیون امور صنفی و حقوقی انجمن صنفی ویراستاران:

»پیش نویس قرارداد ویرایش« تدوین شد

محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: برای برگزاری جشنواره 

مطبوعات آمادگی داریم و قصد داشتیم جشنواره را در آبان برگزار کنیم.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: برپایی نمایشگاه مطبوعات تا قبل از برگزاری 

انتخابات مجلس شورای اسلامی اتفاقی مثبت است که به نشاط سیاسی می انجامد.

کنسرت  برگزاری  حاشیه  در  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  اسماعیلی  محمدمهدی 

»همراه با خاطره ها« به رهبری مجید انتظامی در تالار وحدت، گفت: برای برگزاری 

جشنواره مطبوعات آمادگی داریم و قصد داشتیم جشنواره را در آبان برگزار کنیم. در 

حال حاضر نزدیک به انتخاباتیم و فکر می کنیم برگزاری جشنواره به نشاط سیاسی 

جشنواره هم کمک می کند.

اسماعیلی تاکید کرد: اگر بتوانیم با وزارت کشور و دیگر نهادها همکاری کنیم، در یک 

فرصت خوب جشنواره را برگزار می کنیم؛ تا فرصت گفت وگو برای مردم و کنش گران 

سیاسی پیش بیاید. من خیلی مشتاقم جشنواره قبل از انتخابات برگزار شود ولی به 

هر حال باید همه چیز را در نظر گرفت.

به گفته وزیر ارشاد خبر برگزاری جشنواره مطبوعات تا یک هفته دیگر اعلام می شود.

انجمن  حقوقی  و  صنفی  امور  کمیسیون  رئیس 

صنفی ویراستاران از تدوین »پیش نویس قرارداد 

ویراستاران  آگاهی  افزایش  هدف  با  ویرایش« 

درباره مسائلی مانند نرخ ویرایش، زمان و نحوه 

پرداخت و دریافت آن، وظایف و تعهدات طرفین 

خبر داد.محمدحسین ساکت در گفت وگو با خبرنگار 

انتشار  به  اشاره  با  )ایبنا(  ایران  کتاب  خبرگزاری 

انجمن  این  ازسوی  که  ویرایش  قرارداد  نمونه 

تدوین شده است ، گفت: از سال ها پیش، ضرورت 

تنظیم قرارداد ویرایش احساس می شد و اعضای 

پیشین کمیسیون، به ویژه جواد رسولی، تلاش های 

فراوانی برای راهنمایی ویراستاران در عقد قرارداد 

و رسیدگی به شکایات آنان انجام داده بودند.وی 

ادامه داد: بعد از تهیه و انتشار جدول نرخ نامه در 

وبگاه انجمن، در هیئت مدیره تصویب شد، نمونه 

ویراستاران  و  ناشران  راهنمایی  برای  قراردادی 

تدوین و منتشر کنیم؛ چراکه بسیاری از ویراستاران 

و ناشران درباره مسائلی مانند نرخ ویرایش، زمان 

و نحوه پرداخت و دریافت آن، وظایف و تعهدات 

طرفین با مشکلاتی روبه رو بودند که داشتن قرارداد 

می توانست این مشکلات را برطرف کند یا دست کم 

آن ها را کاهش دهد، ازسوی دیگر، برخی ناشرانی 

ویرایش  قرارداد  بودند،  قرارداد  عقد  خواهان  که 

به  قراردادی  می خواستند  ویراستار  از  و  نداشتند 

اما  نیز که قرارداد داشتند  ارائه کند، برخی  آن ها 

نمی توانست پاسخ گوی مطالبات طرفین باشد و به 

اصلاح و بازبینی موشکافانه و کارشناسانه صنفی و 

حقوقی نیاز داشت.

ویراستاران  صنفی  انجمن  هیئت مدیره  عضو 

قراردادهای  درباره  پژوهش  ماه ها  از  پس  افزود: 

متعدد، رایزنی و هم اندیشی با ناشران، ویراستاران، 

حقوق دانان و صاحب نظران این حوزه و جمع آوری 

صنفی  انجمن  گوناگون،  دیدگاه های  و  نظرها 

را  ویرایش«  قرارداد  »پیش نویس  ویراستاران 

که  توصیه نامه ای  به  اشاره  با  کرد.ساکت  تهیه 

قراراست همزمان با این قرارداد منتشر شود، گفت: 

اهالی  برای  اجباری  همان طور که می دانید هیچ 

نشر و ویرایش نیست که از قرارداد انجمن تبعیت 

کنند، اما این قرارداد نکته های مفیدی دارد که قطعاً 

برای طرفین کارآمد است.وی به این نکته اشاره 

کرد که قراردادها باید از نظر حقوقی دقیق و بدون 

ابهام باشند و در این قرارداد سعی شده نیازهای 

که  مواردی هست  اما  شود،  درج  طرفین  اصلی 

ممکن است ناشران یا ویراستاران به سلیقه خود 

آن را تغییر دهند مثل زمان قرارداد، نحوۀ پرداخت 

دستمزد ویرایش یا میزان مسئولیتی که ویراستار 

عهده دار می شود و نحوه تمدید قرارداد. به همین 

منظور، متنی را با عنوان توصیه نامه تهیه کرده ایم 

بیان  و  می دهیم  طرفین  به  اطلاعاتی  آن  در  که 

ظرافت هایی  چه  با  و  بخش ها  کدام  می کنیم 

قابل تغییر هستند و چه بندهایی می شود به قرارداد 

اضافه کرد.نکتۀ مهم این است که انجمن صنفی 

ویراستاران آمادگی خود را برای قرارگرفتن در مرتبه 

داوری، مطابق با این قرارداد، اعلام کرده است. این 

مسئولیت، اگرچه باری است بر انجمن، می تواند 

گام مؤثری باشد برای حل مشکلاتی که گاهی در 

با  می دهد.ساکت  رخ  ویراستاران  و  ناشران  بین 

اشاره به تلاش های زهره خرمایی، عضو دیگر این 

انجمن برای این قرارداد، گفت: این پیش نویس 

آماده شده و قرار است از چند سرویراستار و ناشر 

نظرخواهی  آن  مفاد  برای  نیز  دیگر  و حقوق دان 

نهایی شود و سپس در وب گاه رسمی انجمن قرار 

گیرد.وی درباره نظرخواهی از ناشران و ویراستاران 

قراردادهای  طرف  یک  اینکه  به  توجه  با  گفت: 

نظرخواهی  با  ناشران هستند، همزمان  ویرایش 

از ویراستاران از ناشران نیز در این باره نظرخواهی 

کردیم. به همین دلیل، پیش نویس اولِ این قرارداد 

را در ماه گذشته برای بیش از ۳۰ ناشر ارسال و 

نشستی نیز برای گفت وگو با آنان، در دفتر انجمن، 

برگزار کردیم که به اصلاحاتی در این پیش نویس 

منتهی شد.عضو کمیسیون امور صنفی و حقوقی 

انجمن صنفی ویراستاران درباره انطباق این قرارداد 

نکته  این  در  گفت:  ویراستاران  و  ناشران  نیاز  با 

که آیا همه نیازهای ناشران و ویراستاران در این 

قرارداد دیده شده باید گفت که بخشی از مهم ترین 

نیازهای ناشر و ویراستار در آن دیده شده، اما اگر 

ناشر و ویراستار مثلًا برای زمان، نرخ، نوع ویرایش 

توافقی فراتر از متن قرارداد بکنند، بخش هایی از 

این قرارداد که »متغیر« نامیده می شود قابل تغییر 

است. درباره وظایف طرفین هم، درنظر گرفتیم که 

مهم ترین وظیفه طرفین را درج کنیم، اما ممکن 

است مسئولیت دیگری را ناشر یا ویراستار در نظر 

داشته باشند که می توانند این مسئولیت ها را به 

آن ها اضافه کنند.


